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PROTOKÓŁ  Nr XXXV/17 

z sesji Rady Miejskiej w Iłowej 

z dnia  29 marca  2017 r. 

odbytej w Gminnym Centrum Kultury  i Sportu w Iłowej, przy  ul. Żagańskiej 15 

Pan Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad (na 15 

radnych w sesji uczestniczyło 14 radnych) i otworzył obrady XXXV sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 

1)   Burnat Krystyna 

2)   Gajda Wiesława 

3)   Jakubowicz Mieczysław 

4)   Jung Alina 

5) Krawczyk Ilona 

6) Lesiak Edward 

7) Leszcz Waldemar 

8) Mutwil Artur 

9) Przynoga Franciszek 

10) Słomiński Tomasz 

11) Sygnowski Zygmunt 

12) Szymczak Piotr 

13) Mirosław Wdowiak 

14) Żołnowska Maria 

 

Nieobecni: 

Siudy Krystian 

 

W związku z obecnością wymaganej liczby osób (radnych), obrady sesji są prawomocne. 

Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 

 

1) Paweł Lichtański – Burmistrz Iłowej  

2) Roman Andzel – Sekretarz Gminy 

3) Maria Wrońska – Radca Prawny UM w Iłowej 

4) Małgorzata Kondraciuk – Kierownik Referatu Organizacyjnego UM w Iłowej 

5) Anna Michalczuk – Doradca Burmistrza ds Społecznych i Edukacji 

6) Małgorzata Hajdas – Grzesik – Referent w Referacie Gospodarki Komunalnej UM w Iłowej 

7) Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej 

8) Magdalena Muzika – Kierownik Referatu Spraw Społecznych i Cywilnych UM w Iłowej 

9) Władysław Kozłowski – Sołtys wsi Czyżówek 

10) Franciszek Paczkowski – Sołtys wsi Czerna 

11) Wojciech Kowal – Sołtys wsi Borowe 

12) Leokadia Ziaja – Sołtys wsi Jankowa Żagańska 

13) Zdzisław Chodorski – Sołtys wsi Konin Żagański 

14) Anna Borodij – Kierownik Centrum Usług Wspólnych w Iłowej 

15) Iwona Kaniewska – Dyrektor Przedszkola Miejskiego w Iłowej 

16) Elżbieta Kinal – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej 
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Pan Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił następujący  porządek obrad: 

I.  Sprawy regulaminowe 

1. Otwarcie sesji i powitanie. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Zgłoszenie (odczytanie) uwag i poprawek do porządku obrad (w przypadku zmiany 

w porządku obrad zatwierdza się zmieniony porządek obrad). 

II. Obrady 

1. Przedstawienie sprawozdania z działań w okresie między sesjami przez: 

 Burmistrza Iłowej,  

 Przewodniczących komisji stałych Rady Miejskiej w Iłowej, 

2. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych.  

3. Interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych. 

4. Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1) uchwalenia studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 

Iłowa – referuje Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej (Druk Nr 122), 

2) przyjęcia Statutu Związku Powiatowo-Gminnego Powiatu Żagańskiego – referuje J. 

Kaniecki, Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej (Druk Nr 121), 

3) zmian uchwały budżetowej na rok 2017 Gminy Iłowa – referuje Skarbnik Gminy (Druk Nr 

123), 

4) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Zakładu Gospodarki Komunalnej i 

Mieszkaniowej w Iłowej – referuje Sekretarz Gminy (Druk Nr 120 str 3), 

5) zasad ustalania i przekazywania Zakładowi Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w 

Iłowej z budżetu Gminy Iłowa środków finansowych wynikających z rozliczenia podatku od 

towarów i usług – referuje Skarbnik Gminy (Druk Nr 120 str 1-2), 

6) ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Iłowa dla szkół 

podstawowych niepublicznych o uprawnieniach szkół publicznych oraz oddziałów 

przedszkolnych zorganizowanych w szkołach niepublicznych, a także trybu i zakresu 

kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania tych dotacji – referuje Skarbnik Gminy 

(Druk Nr 117 str 1-14), 

7) wyrażenia zgody na wynajęcie na okres 10 lat w trybie bezprzetargowym, gruntu 

stanowiącego część działki 512/5 położonej w Iłowej przy ul. Borowskiej – referuje J. 

Kaniecki, Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej (Druk Nr 117 str 15-16), 

8) programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Iłowa – referuje M. Korczyńska, Referent w Referacie Gospodarki 

Komunalnej (Druk Nr 118), 

9) określenia kryteriów rekrutacji do przedszkoli oraz oddziałów przedszkolnych przy szkołach 

prowadzonych przez gminę Iłowa, które będą brane pod uwagę na drugim etapie 

postępowania rekrutacyjnego, liczby punktów za każde z tych kryteriów oraz dokumentów 

niezbędnych do ich potwierdzenia – referuje Kierownik Referatu Spraw Społecznych i 

Cywilnych (Druk Nr 119 str 1-5), 
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10) określenia kryteriów rekrutacji kandydatów zamieszkujących poza obwodem publicznej 

szkoły podstawowej na terenie gminy Iłowa, które będą brane pod uwagę w postępowaniu 

rekrutacyjnym do klasy I, liczby punktów za każde z tych kryteriów oraz dokumentów 

niezbędnych do ich potwierdzenia – referuje Kierownik Referatu Spraw Społecznych i 

Cywilnych (Druk Nr 119 str 5-6), 

11) dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego na okres 

od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r. – referuje Kierownik Referatu Spraw 

Społecznych i Cywilnych (Druk Nr 120 str 4-7), 

12) o zmianie uchwały w sprawie zasad udzielania pomocy zdrowotnej dla nauczycieli szkół i 

placówek oświatowych, dla których organem prowadzącym jest gmina Iłowa – referuje 

Kierownik Referatu Spraw Społecznych i Cywilnych (Druk Nr 120 str 7-12). 

5. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej w 2016 roku. 

6. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 

7. Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 

8. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych. 

9. Zakończenie XXXV sesji Rady Miejskiej w Iłowej.  

 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz Iłowej zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie sprzeciwu wobec zapowiadanych zmian prawa samorządowego w 

Polsce jako 13) w kolejności porządku obrad. Ten projekt uchwały jest efektem wypracowanego 

stanowiska przez Zrzeszenie Wójtów, Burmistrzów i Prezydentów Województwa Lubuskiego, 

część gmin naszego województwa taką uchwałę już podjęła. 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – uchwała ta była omawiana na 

posiedzeniach wszystkich komisji, także Państwo jesteście zorientowani.  

Głosowanie wniosku: 

w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych  

wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Głosowanie porządku obrad po zmianach 

w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych  

porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

PRZEBIEG OBRAD 

Ad. II pkt 1 

Pan Paweł Lichtański –  Burmistrz Iłowej przedstawił sprawozdanie z podjętych działań między 

sesjami tj. od dnia 16.02.2017  r. do dnia 29.03.2017 r. : 

 

 3 marca 2017 r. wydałem zarządzenie w sprawie powołania Komisji Przetargowej dla 

potrzeb przetargów nieograniczonych dotyczących przebudowy ulic Batorego, Pułaskiego i 

Plac Wolności,  

 opracowano Specyfikację Istotnych Warunków Zamówienia (SIWZ) na potrzeby przetargu 

Modernizacja ul. Batorego, ogłoszono przetarg, otworzono oferty, 

 opracowano SIWZ na potrzeby przetargu Modernizacja ul. Pułaskiego, ogłoszono przetarg – 

termin składania ofert 12 kwietnia 2017 r., 
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 opracowano umowę z firmą KANAL PLUS w sprawie kamerowania ul. Żagańskiej z 

terminem do 31 marca. Ostatecznie umowę na chwilę obecną uznano za niebyłą, ze względu 

na stan zamulenia i zapiaszczenia sieci kanalizacji deszczowej, 

 21 lutego wystosowano pismo do ZDW w Zielonej Górze z wnioskiem o wyrażenie zgody 

na remont zjazdu z drogi nr 300, 

 21 lutego udzielono informacji publicznej na temat działań Gminy Iłowa w zakresie 

dofinansowania z budżetu gminy do budowy przydomowych oczyszczalni ścieków, 

 6 marca przekazano do ZGKiM do załatwienia sprawę p. Bogdana Rycerskiego zam. przy 

ul. Piaskowej 1 dot. funkcjonowania kanalizacji ściekowej, 

 6 marca opracowano referencje dla firmy SKANSKA SA potwierdzające prawidłowe 

wykonanie zadania polegającego na przebudowie dróg gminnych, 

 podjęto prace nad SIWZ na termomodernizację budynku socjalno-administracyjnego na 

stadionie miejskim w Iłowej, 

 dokonano rozeznania cenowego budowy siłowni plenerowej w Czernej,  

 14 marca dokonano oględzin ul. Azaliowej w związku ze zgłoszeniem zniszczenia 

nawierzchni drogi, 

 14 marca wziąłem udział w spotkaniu z Radą Seniorów, 

 14 marca dokonano kontroli wymiany uszkodzonego słupa energetycznego przy ul. 

Kolejowej, 

 15 marca wystąpiłem do Komendy Powiatowej Policji z wnioskiem o wskazanie sprawcy 

kolizji drogowej przy ul. Kolejowej w Iłowej, 

 24 marca złożyłem odwołania od trzech decyzji Starosty Żagańskiego w sprawie ustalenia 

wysokości odszkodowania za wywłaszczenie nieruchomości pod budowę drogi do Strefy 

Aktywności Gospodarczej,  

 16 marca wystąpiłem do Komendanta Komisariatu Policji w Iłowej o wzmożenie kontroli 

ruchu drogowego w Czyżówku (na wniosek Rady Sołeckiej), 

 14 marca dokonano oględzin nieruchomości w Borowym 12, 12a i 17 wraz z 

przedstawicielem ZGKiM i projektantem opracowującym dokumentacje przydomowych 

oczyszczalni ścieków pod względem ich lokalizacji,  

 16 marca wystosowałem pismo do Zakładu Zagospodarowania Odpadami Marszów sp. z 

o.o. z prośbą o wyjaśnienia dotyczące niezadowalających poziomów odzysku z sortowania 

odpadów komunalnych,  

 17 marca dokonano oględzin miejsca kradzieży krzewów w ogrodzie japońskim wraz z 

przygotowaniem dokumentacji zgłoszenia kradzieży, 

 27 marca wystąpiłem do Urzędu Skarbowego o wydanie zaświadczenia o niezaleganiu z 

podatkami, 

 trwa weryfikacja deklaracji dotyczących przydomowych oczyszczalni ścieków – dotyczy 

deklaracji z niejasnościami w zakresie własnościowym, 

 24 marca wystąpiłem do Kierownika ZGKiM w Iłowej w sprawie zwiększenia 

częstotliwości odbioru odpadów z terenu targowiska miejskiego, 

 27 marca wystosowałem wniosek do Starosty Żagańskiego o zmianę decyzji ZRID 

dotyczącej budowy drogi dojazdowej do Strefy Aktywności Gospodarczej w zakresie 

terminu wydania nieruchomości Nadleśnictwa Żagań, 

 27 marca wystosowałem pismo do Nadleśnictwa Żagań w sprawie uwag do projektu 

porozumienia w sprawie wycinki drzewostanu w związku z realizacją inwestycji drogowej 

do SAG, 

 27 marca wniosłem uwagi do postępowania w sprawie wydania decyzji o ustaleniu 

wysokości odszkodowania dla Intra SA w związku z budową drogi dojazdowej do SAG, 
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 3 marca udzieliłem odpowiedzi pracowni projektowej PROJ-BUD w sprawie stanu 

zaawansowania prac oraz stanu formalno-prawnego inwestycji polegającej na budowie 

drogi dojazdowej do SAG, w tym udzieliłem odpowiedzi na temat ewentualnej partycypacji 

w kosztach jej budowy przez właścicieli stacji AS24, 

 dokonałem rozeznania cenowego opracowania audytów energetycznych wraz z 

charakterystyka energetyczną oraz PFU na potrzeby przygotowania wniosku o 

dofinansowanie do termomodernizacji świetlicy wiejskiej w Jankowej, budynku ZGKiM w 

Iłowej oraz budynku Szkoły Podstawowej w Iłowej przy ulicy Kolejowej, 

 27 lutego wystawiono referencje dla PPUH MD Bogusław Dworecki potwierdzające 

wykonanie bez uwag inwestycji polegającej na budowie oświetlenia drogowego ul. 

Traugutta i ul. Poniatowskiego, 

 22 lutego wystosowałem pismo do ENEA Operator SA w sprawie wymiany słupów 

elektroenergetycznych zlokalizowanych przy ul. Kolejowej i ul. Borowskiej, 

 22 lutego w związku ze zgłoszeniem mieszkańca ul. Traugutta zgłosiłem Komendantowi KP 

w Iłowej zniszczenie drogi gminnej ul. Traugutta (Karolinów), 

 9 marca udzieliłem odpowiedzi mieszkańcom nieruchomości przy ul. Ogrodowej 10 w 

sprawie podłączenia ich nieruchomości do kanalizacji sanitarnej, 

 zgłoszono 11 przypadków awarii oświetlenia drogowego,  

 18 zaświadczeń o przeznaczeniu działek w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego, 

 2 wypisy i wyrysy z miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego,  

 6 decyzji o warunkach zabudowy,  

 1 decyzję o środowiskowych uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia polegającego na 

„budowie instalacji przeznaczonej do mielenia o obróbki powierzchniowej cząstek 

dwutlenku tytanu TiO2 metodami chemiczno-fizycznymi” planowanego do realizacji w m. 

Konin Żagański , gmina Iłowa, 

 w  związku z kontrolą zadania pn.  „Przebudowa infrastruktury drogowej w Gminie Iłowa – 

etap I w miejscowości Iłowa w ramach „Programu rozwoju gminnej i powiatowej 

infrastruktury drogowej na  lata 2016 - 2019” przygotowano dokumenty, udzielano 

odpowiedzi i wyjaśnienia na pytania kontrolerów oraz przeprowadzono wizję lokalną 

kontrolowanych dróg, 

 podpisano umowę na: 

    - opracowanie dokumentacji projektowej na „Rozbudowę sieci oświetlenia drogowego w    

        Borowym  w ramach Funduszu Sołectwa Borowe, 

   -  montaż jednej oprawy oświetleniowej w Szczepanowie w ramach Funduszu Sołectwa 

Szczepanów,     

 roczny przegląd i ocenę stanu technicznego urządzeń zabawowych  zlokalizowanych na 

terenie  miasta i gminy Iłowa, 

 wykonanie dokumentacji projektowej dla zadania inwestycyjnego  pn. „Budowa oświetlenia 

w  Strefie Aktywności Gospodarczej w Koninie Żag.”,  

 uzgodniono: 

    - lokalizację projektowanego budynku mieszkalnego na działce nr 619/4 przy ul.   

Różanej  w Iłowej, 

   -  lokalizację projektowanej trasy przyłącza kablowego do budynku mieszkalnego  na dz.   

nr 80/5 m.   

   -  lokalizację zjazdu publicznego z drogi oznaczonej dz. nr 602 w obrębie Konin Żagański 

w związku z  budową elektrowni fotowoltaicznej przez prywatny podmiot z Warszawy, 

 zlecono opracowanie i założenie  książek dróg gminnych na terenie miasta i gminy Iłowa, 

 w obszarze nieruchomości w okresie sprawozdawczym wydałem decyzje zatwierdzające 

podział nieruchomości Powiatu Żagańskiego ozn. działką nr 30/1 obręb Wilkowisko oraz 

działki w Szczepanowie ozn. nr 289/4 (wydzielenie części jezdni i pobocza drogi gminnej 
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znajdujących się w granicach działki prywatnej) i działka nr 256/4 (wydzielenie działki dla 

potrzeb poprawienia funkcjonalności działki sąsiedniej nr 257), 

 podjąłem zarządzenia w sprawie wyznaczenia do sprzedaży: nieruchomości niezabudowanej 

ozn. działką nr 256/7 obręb Szczepanów (sprzedaż na rzecz właścicieli działki sąsiedniej 

ozn. nr 256/3 w drodze bezprzetargowej dla poprawienia funkcjonalności), nieruchomości 

niezabudowanej ozn. działkami nr 329/1 i 330/2 obręb Szczepanów (sprzedaż na rzecz 

właścicieli działki sąsiedniej ozn. nr 332/2 w drodze bezprzetargowej dla poprawienia 

funkcjonalności), lokali mieszkalnych przy ul.Nadrzecznej 11/7 i ul.Żagańskiej 25/6, lokalu 

garażu – boks nr 1 położonego w Iłowej ul.Piaskowa i gruntu - działka nr 626/6 (oddanie w 

użytkowanie wieczyste gruntu wraz z nieodpłatnym przeniesieniem prawa własności 

garażu). Podjąłem również zarządzenie w sprawie wyznaczenia do sprzedaży nieruchomości 

niezabudowanych w Strefie Aktywności Gospodarczej ozn. działkami nr 1/55, 341/28 i 

641/7 oraz 341/27, 

 wystąpiłem do Agencji Nieruchomości Rolnych o nieodpłatne przekazanie Gminie Iłowa 

niezabudowanej nieruchomości ozn. działką nr 395/1 obręb Czerna na potrzeby budowy 

siłowni plenerowej), 

 wyraziłem zgodę na rozbudowę przez Spółdzielnię Mieszkaniową w Żaganiu parkingu dla 

samochodów osobowych w granicach działki nr 1151 stanowiącej własność Gminy Iłowa. 

Zgodnie z podpisanym porozumieniem parking o wybudowaniu będzie służyć do 

ogólnodostępnego użytku, 

 podpisałem aneks dot. przedłużenia terminu trwania umowy najmu-dzierżawy gruntu ozn. 

działką nr 626/10 w m. Iłowa przy ul. Piaskowej pod istniejącym garażem, 

 w dniu 24 lutego odbył się przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż nieruchomości 

zabudowanej budynkiem dawnej szkoły podstawowej w Szczepanowie. Mimo wpłaty 

wadium przez trzy osoby nie zgłosiły się one do udziału w przetargu. Na dzień 28 kwietnia 

ogłosiłem II przetarg nie obniżając ceny wywoławczej, 

 na dzień 19 maja ogłosiłem I przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż nieruchomości 

niezabudowanej ozn. działką nr 1/57 obręb Konin Żagański w Strefie Aktywności 

Gospodarczej, 

 w dniu 10 marca wszcząłem na wniosek Dyrektor Zespołu Szkół w Iłowej i Dyrektor 

Przedszkola Miejskiego w Iłowej postępowanie w sprawie ustanowienia trwałego zarządu 

na nieruchomościach położonych w Iłowej ozn. działkami nr działki nr 706/3 i 707 (Zespół 

Szkół) oraz nr 635/2, 633 i 636 (Przedszkole Miejskie), 

 pozytywnie zaopiniowałem możliwość podziału nieruchomości  w Iłowej  przy ul. 

Ogrodowej działka nr 494/16 stanowiącej własność Powiatu Żagańskiego, 

 wystąpiłem do Agencji Nieruchomości Rolnych o wydanie wstępnej opinii w sprawie 

przekazania na rzecz Gminy Iłowa z zasobu Agencji nieruchomości ozn. działką nr 33/3 

położonej w Koninie Żagańskim, 

 wyznaczyłem do sprzedaży na rzecz najemcy lokal mieszkalny w Iłowej przy ul. Pałacowej 

3/1, 

 podpisałem umowę dzierżawy z Nadleśnictwem Żagań regulującą stan użytkowania gruntów 

leśnych związanych z funkcjonowaniem boiska sportowego w m. Czerna, 

 wysłałem pismo do Nadleśnictwo Żagań o podanie informacji w temacie pisma z 22 marca 

2016 r. , a dotyczącego uregulowania stanu prawnego dróg leśnych i gminnych położonych 

na terenie gminy Iłowa oraz na obszarze zarządzanych przez Nadleśnictwo Żagań, 

 w zakresie dróg: zgłoszono w Starostwie Powiatowym w Żaganiu uszkodzenie znaków w 

pasie drogi powiatowej przy ul. Ogrodowej w obrębie przejazdu kolejowego, 

 na potrzeby remontów dróg gminnych podpisałem zamówienie na dostawę mieszanki 

bazaltowej i pospółki żwirowej, 
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 pracownicy ZGKiM dokonują napraw nawierzchni asfaltowych w pasach dróg gminnych 

oraz wykonali  naprawę dróg gruntowych w m. Czerna oraz  dokonali cięć pielęgnacyjnych 

drzewostanu w pasie drogi gminnej w Czernej, 

 odpowiedziałem na pismo Nadleśnictwa Wymiarki w sprawie zjazdów z działek leśnych na 

drogi gminne, 

 podpisałem umowy na wykonanie stałych organizacji ruchu związanych z : montażem lustra 

u zbiegu ulic Piaskowej i Leśnej oraz uzupełnienia oznakowania w tym rejonie, montażu 

progów zwalniających przy ul. Sportowej oraz przystanków autobusowych w Jankowej 

Żagańskiej w rejonie dawnego tartaku, 

 pracownicy ZGKiM zamontowali wiatę przystankową przy ul. Borowskiej przy budynkach 

mieszkalnych SM Żagań (kierunek od m. Borowe), 

 podpisałem umowę na remont drogi gruntowej przez las z Iłowej do Klikowa, 

 na potrzeby remontu nawierzchni asfaltowych zamówiono mieszankę asfaltową na zimno w 

ilości 2 ton, 

 28 marca w Starostwie Powiatowym odbyło się spotkanie Wojewody Lubuskiego 

Władysława Dajczaka z samorządowcami. Poruszane podczas spotkania tematy to: 

brakujący zespół ratownictwa medycznego do obsługi mieszkańców gmin Iłowa, Wymiarki, 

Gozdnica i Przewóz, remont drogi krajowej A18 oraz budowa nowego komisariatu policji w 

Iłowej, 

 odbył się kolejny cykl warsztatów rewitalizacyjnych (20 marca w ZSP Iłowa, wzięła w nim 

udział młodzież), 28 marca w miejscowości Klików, 

 9 marca br. w Urzędzie Miejskim spotkałem się z nowym dowódcą 34. Brygady Kawalerii 

Pancernej, pułkownikiem Dariuszem Lewandowskim, 

 6 marca br. podpisałem umowę (przy kontrasygnacie skarbnika gminy) z przedstawicielem 

firmy Sputnik Software Sp. z o.o. Arturem Baką na Budowę platformy e-usług wraz z 

dostawą sprzętu komputerowego dla Gminy Iłowa. System utworzony zostanie w ramach 

projektu: „Rozwój elektronicznych usług dla ludności – tworzenie i wdrożenie 

interaktywnych usług administracji elektronicznej w Gminie Iłowa”. Wykonawca zadania, 

wyłoniony w wyniku przetargu nieograniczonego, zrealizuje przedmiot umowy do 31 

grudnia 2017 r. Całkowita wartość projektu to ponad 450 tys. zł., 

 Od 8 do 12 marca br. promowaliśmy Park Dworski w Iłowej na największych targach 

turystycznych w Europie (ITB Berlin) wraz z przedstawicielami Urzędu Marszałkowskiego, 

Żagania oraz Twierdzy Kostrzyn. Głównym organizatorem stoiska jest Lubuska Regionalna 

Organizacja Turystyczna „LOTUR”, 

  w dniu 28.02.2017 , w ramach ogłoszonego przez Ministerstwo Sportu i Turystyki naboru 

na dofinansowanie przebudowy lub remontu obiektu sportowego,  został złożony wniosek 

pn.” Przebudowa boisk sportowych stadionu miejskiego w Iłowej” . Koszt całkowity 

zadania 388,4 tys. zł w tym dofinansowanie 194,2 tys. zł., 

 w dniu 10.03.2017 został złożony do Urzędu Marszałkowskiego wniosek o dofinansowanie 

zadania „ Budowa siłowni pod chmurką w miejscowości Czerna”  w ramach programu „ 

Lubuskie siłownie pod chmurką”. Koszt całkowity 18 tys. zł w tym dofinansowanie  9 tys. 

zł., 

 w dniu 22 marca 2017 r. Zarząd Województwa Lubuskiego przyjął uchwałą nr 173/2356/17 

listę zawierającą informację o kolejności przysługiwania pomocy dla operacji typu 

„Gospodarka wodno-ściekowa” w ramach poddziałania „Wsparcie inwestycji związanych z 

tworzeniem, ulepszaniem lub rozbudową wszystkich rodzajów małej infrastruktury, w tym 

inwestycji w energię odnawialną i w oszczędzanie energii” objętego Programem Rozwoju 

Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 dla naboru, który trwał w okresie od dnia 1 grudnia 

2016 r. do dnia 27 stycznia 2017 r.  Dostępny limit środków dla województwa lubuskiego w 

ramach przedmiotowego typu operacji wynosi 7 370 067 euro, co stanowi 31 800 365,09 zł., 
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 ogółem zostało złożonych 71 wniosków o dofinansowanie. Nasz wniosek na 

dofinansowanie zadania „ Przebudowa Stacji Uzdatniania Wody w miejscowości Iłowa oraz 

budowa przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Iłowa” ( koszt ogółem 3,87 

mln zł w tym dofinansowanie 2,0 mln zł ) uplasował się na 26 pozycji listy operacyjnej, 

 wnioski o przyznanie pomocy od pozycji nr 1 do pozycji nr 26 na powyższej liście  

informującej o kolejności przysługiwania pomocy mieszczące się w 100% dostępnego 

limitu środków dla województwa lubuskiego będą podlegać kontroli administracyjnej, 

 zlikwidowano 1 dzikie wysypisko przy ulicy Młyńskiej, 

 przyjęto 1 psa do schroniska w Piotrowie, na obecną chwilę w schronisku przebywa 8 psów, 

 wezwano właścicieli 9 nieruchomości do okazania się umów oraz rachunkami za wywóz 

nieczystości płynnych z miejscowości Janowa Żagańska, 

 wszczęto 6 postępowań wobec właścicieli nieruchomości wsi Czyżówek w sprawie wydania 

decyzji o: 

- obowiązku uiszczania opłat za opróżnianie zbiornika bezodpływowego, 

- ustaleniu wysokości opłat za opróżnianie zbiornika bezodpływowego, 

- terminie uiszczania opłat za opróżnianie zbiornika bezodpływowego, 

- sposobie i terminie udostępniania zbiornika w celu jego opróżnienia, 

 otrzymano informację z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska, że wniosek o 

dofinansowanie na usuwanie wyrobów zawierających azbest został rozpatrzony pozytywnie 

i przyjęty do planu na rok 2017 w ramach Programu ,,System-wsparcie działań ochrony 

środowiska i gospodarki wodnej realizowanych przez WFOŚIGW poddziałanie „Usuwanie 

wyrobów zawierających azbest” 

 trwają wiosenne porządki na terenie Gminy Iłowa – 24 marca br. przez ZGKiM została 

uporządkowana droga do Strefy Aktywności Gospodarczej, zostały oczyszczone krawężniki 

oraz usunięte zostały krzewy, które tam narosły, 

 obecnie ZGKiM prowadzi wycinkę dużych drzew na cmentarzu komunalnym, 

 ZGKiM wymienił 18 punktów świetlnych na oświetlenie LED, w Parku cała aleja grabowa 

jest już w oświetleniu LED,  

 

Przewodniczący Komisji Stałych Rady Miejskiej w Iłowej złożyli sprawozdania z pracy 

Komisji za okres międzysesyjny.  

Ad. II pkt 2 

Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 

Pan Zygmunt Sygnowski – Radny 

1) W imieniu mieszkańców i swoim chciałbym podziękować panu Burmistrzowi za 

zamontowanie lustra, które było niezbędne w miejscowości Borowe. 

2) Chciałbym złożyć wniosek o zwrócenie się do Zarządu Dróg Wojewódzkich o postawienie 

lustra przy drodze wojewódzkiej nr 300 również w miejscowości Borowe. Sytuacja wynika 

z tego, że właściciel posesji ogrodził swoją posesję, co stwarza zagrożenie dla mieszkańców 

wjeżdżających i wyjeżdżających z tej ulicy naprzeciw bloku.  

Pan Mieczysław Jakubowicz – Radny 

1) 11 marca br. odbył się pierwszy wiosenny spływ kajakowy, pan Ryszard Dyrkacz 

przewodniczący klubu z Żagania poprosił mnie o przekazanie ogromnych podziękowań za 

remont mostku w  Żagańcu i za pomost w Parku. Proszą również o usytuowanie znaku 

początek spływu kajakowego, który to znak był w Parku. Poprosili również o taki sam 

pomost w Kowalicach i zaproponowali, czy nie moglibyśmy zrobić miejsca postojowego na 

Dolanowie w momencie styku dwóch rz. Czerna. Są pod ogromnym pozytywnym 

wrażeniem Czernej jako rzeki dla kajakarzy. 
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2) Właściciele placu targowego pytają, czy coś drgnęło z tym nielegalnym kasynem, ponieważ 

dalej grające tam osoby zanieczyszczają okolicę. 

3) Nam zapytanie czyj jest teren za Pocztą (nieduża działka) w kierunku ulicy Młyńskiej. 

Działka jest zaniedbana, zarośnięta, nieposprzątana. 

4) Mieszkańcy ulicy Traugutta – bloków prosiliby w miarę możliwości gdyby pojawiły się 

kosze  na śmieci, żeby również im zamontować. 

Pan Franciszek Przynoga – Radny  

1) Proszę o udzielenie informacji, czy są jakieś projekty lub były prowadzone rozmowy na 

temat obwodnicy Iłowej. Jeżeli nie, to wnioskuje do pana Burmistrza o wystąpienie do 

Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad lub do Zarządu Dróg Wojewódzkich o 

wykonanie projektu oraz budowę obwodnicy Iłowej w możliwie jak najszybszym czasie. 

Podyktowane to jest wzmożonym ruchem pojazdów samochodowych szczególnie 

ciężarowych przez Iłowę, zachowaniem bezpieczeństwa mieszkańców oraz ochrony 

środowiska. 

2) Proszę o udzielenie pisemnej odpowiedzi na jakim etapie jest sprawa wyjaśnienia kary 

nałożonej w kwocie 250 tys. zł za Park Dworski. 

3) Czy podłączone są już kamery na Placu Wolności oraz czy jest możliwość podłączenia 

kamer w systemie online na stronie Urzędu, żeby mieszkańcy oraz ludność spoza 

miejscowości Iłowa mogła podziwiać Park Dworski oraz Plac Wolności. 

4) Mam zapytanie do Przewodniczącego Komisji ds. Publicznych – wysłuchując sprawozdania 

z przeglądu dróg gminnych, że Państwo przejechaliście 150 km, czy oglądaliście również 

Państwo ulicę Ogrodową 494/10, drogę gminną. 

Pan Edward Lesiak – Radny 

Proszę pana Burmistrza o podjęcie starań z Wójtem Gminy Żary, żeby może w 2018 roku poprawić 

stan drogi do Mirostowic. 

Pan Waldemar Leszcz – Radny 

Do Konserwatora Zabytków było składane pismo odnośnie mozaiki na sklepie Eko, czy można się 

dowiedzieć jaki jest etap postępowania. 

Pan Tomasz Słomiński – Radny 

Panie Burmistrzu nie mamy żadnego przejścia dla pieszych w kierunku „Orlika” na ulicy 

Piaskowej. Prosiłbym o interwencję.  

 

Ad. II pkt 3 

Kolejny punkt obrad – zapytania, interpelacje przewodniczących organów wykonawczych 

jednostek pomocniczych.  

Pani Leokadia Ziaja – Sołtys wsi Jankowa Żagańska 

1) Przede wszystkim prośba do pani z Komisji Rewizyjnej, żeby głośniej czytała 

sprawozdania. 

2) Kolejną sprawą jest bolączka dróg powiatowych. Mam pytanie, czy w tym roku też 

doczekamy się pracowników z Powiatu do zamiatania piasku z dróg powiatowych, bo jak 

wiadomo jedną kobietę mam, która ma troje małych dzieci i ja jej na tą drogę nie wyślę. 

Wystarczy, że sprząta chodniki i koło przystanku.  
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3) W Jankowej w zatoczce (droga powiatowa) obok tablicy informacyjnej zginęła kostka 

brukowa w ilości 10-11 sztuk i powstała dziura, jak ktoś będzie szedł może sobie nogę 

zwichnąć. 

4) Nie doczekałam się do tej pory kosza na śmieci na przystanku. 

5) Panie Burmistrzu na jakim etapie jest przystanek w Jankowej, cały czas mam mówić, że 

piszemy. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – to już pani wie, zrobimy projekt organizacji ruchu i będzie. 

Pan Zdzisław Chodorski – Sołtys wsi Konin Żagański 

1) Odnośnie przydomowych oczyszczalni – mieszkańcom do końca nie wytłumaczono na 

jakiej zasadzie będzie się to odbywać. Uważam, że w tej sprawie wszystkim mieszkańcom 

należy udzielić szczegółowych informacji. 

2) Komisja ds. Publicznych nie we wszystkich wioskach była, dlaczego nie byli powiadomieni 

Sołtysi, że Komisja jedzie na wioskę, żeby Sołtysi mogli z Komisja objechać teren. 

3) W Koninie wystarczy przejechać drogą gminną od torów w stronę Lubieszowa i zobaczycie 

Państwo pewną niespodziankę, a szczególnie po deszczach. Tylko bym prosił jak zechcecie 

wyjść w tym miejscu to proszę wziąć kalosze. 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – rozumiem, że zgłasza pan zły stan 

drogi i poboczy tej drogi. 

Pan Zdzisław Chodorski – Sołtys wsi Konin Żagański – nie tylko.  

 

Pan Władysław Kozłowski – Sołtys wsi Czyżówek 

1) Popieram Sołtysa z Konina i uważam, że Sołtysi są gospodarzami na terenie Sołectwa i 

Komisja powinna współpracować, ja chciałbym pokazać również co na terenie Sołectwa się 

dzieje, głównie chodzi o drogę powiatową. Myślałem, że dzisiaj będzie Wicestarosta Kopta, 

że przedstawię wszystkie bolączki i problemy. Panie Burmistrzu, czy Starosta odpowiedział 

na pisma z 10 października 2016 roku, bo ja do tej chwili nie mam informacji, że taka 

odpowiedź została udzielona. Mieszkańcy się domagają i żądają odpowiedzi. 

2) Nadal brak jest odpowiedzi odnośnie utwardzenia zatoczki autobusowej w Czyżówku. 

3) Od byłego „Eskordu” do końca wsi Czyżówek pobocza są zaśmiecone, porzucane są szkła 

butelki, plastiki, a Powiat nie reaguje na to, jest całkowity brak reakcji.  

Ad. II pkt 4 

Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1) uchwalenia studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

gminy Iłowa 

Pan Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – przedstawiona 

uchwała jest konsekwencją podjętej 29 września 2015 roku podjętej uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego obejmującego teren całej gminy. Powodem podjęcia takiej decyzji była konieczność 

uwzględnienia zmian jakie zaszły w gminie od momentu uchwalenia  studium w 1999 r. do chwili 

obecnej, które zostały wyrażone w ocenie aktualności studium sporządzonej również w 2015 roku. 

To tyle słowem wstępu, przekazuję teraz głos pani projektant, która w szczegółach omówi projekt 

uchwały. 
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Pani Katarzyna Zdeb – Kmiecik – Urbanista, Główny Projektant Studium – studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy jest podstawowym 

dokumentem strategiczno planistycznym, który kształtuje politykę przestrzenną gminy. Jest o tyle 

ważne, że stanowi podstawę i wytyczne do uchwalania miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego, bez studium nie dało by się tego uczynić. Studium zostało zrobione na nowo po raz 

pierwszy od 1999 roku, od tego czasu mamy przede wszystkim zupełnie nową rzeczywistość 

ustawową, ponieważ już w 2003 roku weszła w życie i użytkowanie ustawa o planowaniu i 

zagospodarowaniu przestrzennym i ona tak naprawdę kształtuje warunki polityki przestrzennej 

gminy do tej pory. Studium jako dokument strategiczny nie jest wszakże aktem prawa 

miejscowego, a stanowi podstawę do sporządzania planów miejscowych. Gmina posiada 

oczywiście studium z 1999 roku i teoretycznie można by było na tym studium pracować z tym, że 

tamto studium sporządzone w realiach starej ustawy i również w realiach prawnych innych ustaw 

nie zawierało pewnych zapisów, bądź zawierało je w sposób taki, że obecnie nie byłoby się w stanie 

prawidłowo kształtować polityki przestrzennej gminy. Mam tutaj na myśli chociażby fakt taki, że 

np. trzeba było uwzględnić obecne złoże kopalin, co wynika wprost jako obowiązek z ustawy 

Prawo górnicze i geologiczne i tutaj gmina ma dwa lata zgodnie z tą ustawą jako obowiązek do 

wprowadzenia właśnie do studium granic złóż. Tu m.in. chodzi o złoże Żaganiec, gdybyście 

Państwo nie zrobili zmiany w studium w tym zakresie, to Wojewoda by zarządzeniem zastępczym 

na Państwa koszt zrobiłby to bardzo szybko. Mamy tutaj też do czynienia z pewną zmianą, 

mianowicie w związku z nowelizacją prawa dotyczącego ochrony gruntów rolnych i leśnych sprzed 

kilku lat, grunty rolne o bonitacji klasy czwartej nie są już gruntami chronionymi i nie wymagane 

jest uzyskanie zgody ministra na zmianę przeznaczenia tych gruntów. W Państwa dotychczasowym 

studium te grunty były wskazane jako chronione bez możliwości zabudowy. W tym momencie 

jakby była zamknięta możliwość lokalizowania na tych gruntach wszelkiej zabudowy chociażby 

związanej z planami miejscowymi. W studium zostały wprowadzone zapisy, które ułatwią Państwu 

funkcjonowanie w czasie późniejszym jak dopuszczenie swobodnego kształtowania układu 

komunikacyjnego w gminie, jak również jest też możliwość, której w starym studium nie było, 

czyli tego, że Państwo możecie na terenie gminy jeśli pojawi się taka potrzeba zlokalizować 

infrastrukturę techniczną, również tą przesyłową, czyli np. jeśli ktoś wpadł by na pomysł 

zlokalizowania linii elektroenergetycznej wysokiego napięcia, to mogą Państwo zrobić plan 

miejscowy na ten cel bez zmiany studium w tym zakresie, co do tej pory nie było możliwe. 

Również określenie rozwoju związanego z planowaną autostradą A-18 też zostało zaktualizowane 

do warunków obecnych, tych takich bardzo oczekiwanych i wyczekiwanych. Jeśli chodzi o 

kształtowanie zabudowy ze względu na ograniczenia ustawowe, które w związku z wejściem w 

życie tzw. ustawy krajobrazowej ograniczyło władztwo urbanistyczne gminy w zakresie 

swobodnego wyznaczania terenów, to mimo tego ograniczenia udało nam się w wyniku realizacji 

bilansu zapotrzebowania terenów wyznaczyć część nowych terenów m.in. pod zabudowę 

mieszkaniową usługową, jak również zabezpieczyć tereny chociażby pod usługi sportu w 

miejscowości Czerna. Pan Burmistrz chociażby mówił o przejęciu działki od Agencji 

Nieruchomości Rolnych, tez ten teren został zabezpieczony w studium w takim zakresie w jakim 

jest to niezbędne do przejęcia przez gminę gruntów od Agencji. Ogólnie powiem Państwu, że 

studium jest dokumentem obszernym, Państwo się zapoznaliście z tym dokumentem na płycie, 

trudno tutaj cytować pełne trzysta parę stron tekstu i obszerne mapy. Jeśli będą jakieś pytania to ja 

chętnie oczywiście udzielę odpowiedzi. Jest to dokument, który Państwu na najbliższe lata zapewni 

elastyczną i taką zgodną z obecnymi trendami i obecnymi przepisami odrębnymi politykę 

przestrzenną gminy i pozwoli na takie podejmowanie działań, które są Państwu w najbliższym 

czasie potrzebne.  

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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2) przyjęcia Statutu Związku Powiatowo-Gminnego Powiatu Żagańskiego 

Pan Janusz Kaniecki, Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej - Związek 

Powiatowo – Gminny Powiatu Żagańskiego” jest Związkiem Powiatu Żagańskiego oraz Gmin 

powiatu żagańskiego, tj. Gminy Brzeźnica, Gminy Gozdnica o statusie miejskim, Gminy Iłowa, 

Gminy Małomice, Gminy Niegosławice, Gminy Szprotawa, Gminy Wymiarki, Gminy Żagań, 

Gminy Żagań o statusie miejskim ma utworzonym w celu wspólnego wykonywania zadań 

publicznych w zakresie powiatowo – gminnych przewozów pasażerskich na terenie działania 

związku od dnia 1 stycznia 2018 r.  Przewozy pasażerskie mają również objąć dowozy szkolne.  

Przystąpienie do Związku jest związane z ponoszeniem kosztów na działalność związku. Koszty te 

na poszczególnych członków będą naliczane biorąc pod uwagę wysokość dochodów własnych 

poszczególnych gmin. Biorąc pod uwagę dochody z 2015 r. wysokość składki przypadająca na 

Gminę Iłowa to kwota 19322,51 zł. Oprócz kosztów związanych z utrzymaniem związku 

jednorazowa kwota tzw. wpisowego wynosi 2000 zł dla każdego członka związku. W tym miejscu 

należy zaznaczyć , że Gmina Iłowa w 2016 r. wydatkowała ze swojego budżetu na dowozy szkolne 

kwotę 323 771,40 zł.  

Pan Franciszek Przynoga  

1) kto ustala wynagrodzenie dla Zarządu Związku. 

2) Jakie składki procentowo dla poszczególnych gmin. 

3) W § 12 pkt 2 jest zapis, że każdy przedstawiciel może oddać jeden głos, moim zdaniem 

powinno być, że przysługuje każdemu przedstawicielowi jeden głos. 

4) W § 16 -  w jakim trybie i jaką ilością głosów zgromadzenie może przesuwać posiedzenie 

(więcej niż jedno posiedzenie). 

5) W § 34 Komisja Rewizyjna występuje w czteroosobowym składzie, kto decyduje przy 

głosach 50/50 (nie może tak być). 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – założenie jest takie, żeby poszczególne gminy przyjęły 

uchwałą ten Statut w tej wersji jaką Państwo otrzymaliście dzisiaj do przegłosowania, teoretycznie 

zatwierdzony przez służby Wojewody, bo to służby Wojewody weryfikowały ten Statut, 

poszczególne gminy nanosiły też poprawki, nie wszystko udało się oczywiście zweryfikować na 

tyle, żeby nie było pewnych kontrowersji. Jeśli chodzi o kontrowersję dotyczącą tego, ile 

poszczególne gminy będą wpłacały składki rocznej jest to do policzenia, ponieważ dla wszystkich i 

gmin i dla powiatu również jest to wskazane w § 39 w jaki sposób naliczana jest składka roczna. Ja 

mogę tylko Państwu na podstawie informacji, które posiadam dokładnie przeczytać ile mniej więcej 

oczywiście, na podstawie tych wyliczeń, które poszczególne gminy przesyłały do powiatu. W 

powiecie jest 9 gmin plus starostwo.  

Gmina Brzeźnica – 11 tys. zł,  

Gmina Gozdnica – 12 tys. zł,   

Gmina Iłowa – 19 tys. zł, 

Gmina Małomice – 11 tys. zł, 

Gmina Niegosławice – 11 tys. zł, 

Gmina Szprotawa – 94 tys. zł, 

Gmina Wymiarki – niecałe 8 tys. zł, 

Gmina Żagań Miasto – 75 tys. zł 

Gmina Żagań – 35 tys. zł, 

Powiat Żagański – 6 tys. zł. 

Powiat Żagański ma bardzo małe dochody własne dlatego ta wpłata jest mała. 

Pan Franciszek Przynoga – wspomniał pan w § 39 pkt 5, że składki członkowskie ustala się 

corocznie w wysokości procentowej, ale nie ma określonego procentu. 
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Pani Maria Wrońska – Radca Prawny UM w Iłowej – corocznie Zgromadzenie będzie ustalało 

ten procent, w zależności od potrzeb finansowych.  

Pan Franciszek Przynoga – ale w tym Statucie nie jest powiedziane, że Zgromadzenie będzie 

ustalało procent. 

Pani Maria Wrońska – Radca Prawny UM w Iłowej – jest to kompetencja Zgromadzenia, mamy 

to wcześniej podane. Natomiast założenie jest takie, że Zarząd będzie społeczny. Podobnie jak 

Zarząd Łużyckiego Związku działa społecznie. Natomiast Związek ma zatrudniać dwie osoby do 

wykonywania pracy merytorycznej, czyli w zakresie organizowania transportu, nadzorowania, takie 

są założenia przynajmniej, bo uczestniczyłam w kilku spotkaniach i w chwili obecnej po prostu 

dopóki jeszcze nie mamy planu transportu powiatowego, to nie możemy też ustalić jakie są 

rzeczywiste nasze potrzeby. Dopiero po zarejestrowaniu Związku, bo to jest cała procedura, to już 

trwa już pół roku, wówczas będzie można ustalić szczegóły, będzie uchwalony plan transportu, 

będziemy mieli linię, będziemy mieli przewoźnika i wtedy na pewno zostaną naniesione poprawki 

do tego Statutu. Chodzi o to, żeby Związek już powstał, żeby mógł zacząć działać, żebyśmy mogli 

zorganizować ten transport publiczny, a młodzież i starsze osoby będą mogły korzystać z ulg 

państwowych, bo jak nie będzie tego, to stracą prawo do ulg, które wynikają z ustawy. Natomiast 

jeżeli chodzi o Komisję Rewizyjną, to jest tylko stanowisko Komisji Rewizyjnej, jeżeli nie będzie 

większości, to ono nie przejdzie, ale i tak będzie mogło być zgłoszone na Zgromadzenie Członków 

i omówione. Jeszcze kwestia związana z tym głosowaniem, proszę Państwa Związek ma członków, 

to są poszczególne gminy, Gmina Iłowa, Gozdnica itd. Natomiast Zgromadzenie, czyli patrz Rada 

Miasta, tych członków jest podwójna ilość, bo reprezentuje Burmistrz i reprezentuje ktoś z Rady. 

Na Zgromadzeniu każdy z nich ma jeden głos, czyli w sumie z Powiatem będzie 20 głosów. 

Pomimo, że gmin będzie dziewięć, Powiat jest dziesiąty. Są Członkowie Związku, czyli Gminy i są 

Członkowie Zgromadzenia Związku, czyli każda Gmina ma dwóch Członków na Zgromadzeniu, 

patrz na Radzie Miasta.  

Pan Edward Lesiak – teraz pani wiele rozwiała pytań i wątpliwości, ale w jaki sposób i jak daleko 

jest prawdziwa informacja, że będzie tylko dwóch etatowych pracowników, a jeśli tak, to ten 

budżet, który się składa z poszczególnych składek gmin i wynosi blisko 300 tys. zł, na co pójdą te 

pieniądze – na pomieszczenia, na działalność, na pensje.  

Pani Maria Wrońska – Radca Prawny UM w Iłowej – na razie to nigdzie nie jest zapisane, bo 

dopiero to tworzymy. Zarząd ma być na pewno społeczny. Ponadto proszę pamiętać, że jeżeli do 

Zarządu wszedł by któryś Burmistrz lub Wójt, to oni nie mogą brać pensji, bo straciliby swoje 

stanowiska, gdyż tu jest kolizja i niedopuszczalne jest zasiadanie w Zarządzie i sprawowanie urzędu 

Burmistrza, jeżeli to będzie sprawowane za wynagrodzeniem. To jest jedna kwestia, na naradach 

mówiono, żeby ograniczyć koszty, to przymierzamy się właśnie do tego, że wystarczą dwie osoby, 

które zorganizują ten transport, ale jako urzędnicy na stanowiskach inspektorów, czy kierownika 

biura. To wiem z narad, które były organizowane z udziałem Wójtów i  Burmistrzów jako narady 

robocze. To prezentował właśnie pan Kopta. Na pewno nie chce się tworzyć kosztów niepotrzebnie, 

ponadto Powiat jeszcze obiecał, że da pomieszczenie za darmo.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – bardzo ważnym kosztem na tym pierwszym etapie 

funkcjonowania Związku jest właśnie opracowanie planu transportowego dla Powiatu i dla 

poszczególnych Gmin. To są też koszty, które  Związek Powiatowo-Gminny będzie musiał ponieść.  

Pan Edward Lesiak – ja rozumiem, że to tych dwóch merytorycznych pracowników będzie 

pracować nad tym. 

Pani Maria Wrońska – Radca Prawny UM w Iłowej – nie, plan robi zewnętrzna firma.  

Pan Franciszek Przynoga – nie wiem, czy nie dosłyszałem, bo tutaj odnośnie tego trybu, w jaki 

sposób może przesunąć posiedzenie, chodzi mi o tryb głosowania.  
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Pani Maria Wrońska – Radca Prawny UM w Iłowej – tu głosowanie jest większością głosów, 

tak jak u nas. Jeszcze raz powtórzę, każda Gmina ma dwa głosy, bo głos ma Burmistrz i 

przedstawiciel Rady. Każdy wtedy głosuje według własnego sumienia. 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – ten drugi przedstawiciel – radny 

jest tu gdzieś zapisany?  

Pani Maria Wrońska – Radca Prawny UM w Iłowej – to wynika z ustawy, nie musi to być 

radny, może to być osoba wskazana przez Radę. Jak powstanie ten Związek, zostanie 

zarejestrowany, czyli będą uchwały jednolite, zarejestruje to Powiat, to wówczas zwróci się do nas 

o podjęcie uchwały w sprawie wytypowania tej osoby drugiej. Bo Burmistrz z urzędu wchodzi, a 

ten przedstawiciel Rady będzie uchwałą Rady wskazany.  

Pan Tomasz Słomiński – w Statucie chodzi tylko o transport, czy są jeszcze ujęte jakieś inne  

rzeczy, w których Gminy mogą ze sobą współpracować?  

Pani Maria Wrońska – Radca Prawny UM w Iłowej – nie, to jest Związek celowy na 

zorganizowanie publicznego transportu, ewentualnie mogliby jeszcze przystanki prowadzić, 

dworzec, tego typu rzeczy. Wynika to z ustawy o transporcie drogowym. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – Łużycki Związek Gmin mógłby prowadzić inne zadania. 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – widzę, że pani zorientowana jest, 

rozumiem, że wszystkie Gminy będą zgłaszały swoje zapotrzebowanie do tej sieci komunikacyjnej, 

ta firma wynajęta będzie to opracowywać. Taką naturalną rzeczą wydaje się, że każda Gmina 

chciałaby jak najwięcej, żeby jej mieszkańcy po prostu mieli idealne możliwości, ale z tym mogą 

wiązać się koszty, straty. Teraz takie pytanie, czy jeżeli na określonych liniach będą straty, to cały 

Związek solidarnie pokrywa te straty? Czy też będą się one odnosić do tych Gmin, które te straty 

spowodowały przesadzając np. z ilością połączeń.  

Pani Maria Wrońska – Radca Prawny UM w Iłowej – o tym zdecyduje Zgromadzenie 

Członków.  

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – ale nie było jeszcze takich 

dyskusji? 

Pani Maria Wrońska – Radca Prawny UM w Iłowej – dyskutowano na ten temat i na pewno 

jeżeli to się znajdzie w planie transportu w ilości nadmiernej, to będzie wtedy wykazane, że będą 

przynosić straty i zatwierdzając ten plan Zgromadzenie Członków będzie musiało zdecydować, bo 

będzie też badanie ruchu, badanie natężenia, badanie potrzeb. Jak taki plan się robi, to nie tylko są  

same zgłoszenia z Gmin, ale też bada się na ile będą opłacalne, czy są tego typu potrzeby. Później 

wnioski z tego planu i sam ten plan będzie musiał być przyjęty przez Zgromadzenie Członków. 

Jeżeli będzie wykazana strata, to być może zmieni się sposób finansowania. Bo na pewno tutaj 

osobowość prawną ma Związek i Związek będzie pokrywał te straty, tylko z jakich pieniędzy 

wówczas się zastanowią Członkowie co z tym zrobić.  

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – rozumiem, że my też jako Rada 

poprzez swoich przedstawicieli będziemy mieli jakieś prawo może nie głosu, ale sugerowania panu 

Burmistrzowi, czy tej drugiej osobie w jaki sposób, w jakim kierunku dane problemy rozwiązać.  

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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3) zmian uchwały budżetowej na rok 2017 Gminy Iłowa 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – poinformowała, że zmniejszenie planu dochodów 

w dziale 600 rozdział 60016 § 6300 o kwotę 300.000 zł i § 6330 o kwotę 585.820 zł , a także 

zmniejszenie planu  wydatków w dziale 600 rozdział 60016 § 6050 o kwotę 1.171.641 zł, w 

związku z brakiem dofinansowania z budżetu państwa powoduje rezygnację z realizacji 

przebudowy infrastruktury drogowej w Gminie Iłowa – etap II. 

Zmniejszenie planu wydatków w dziale 600 rozdział 60014 § 6300 o kwotę 300.000 zł dotyczy 

dotacji celowej na pomoc finansową dla powiatu żagańskiego. 

Zwiększenie plan wydatków o kwotę 9.000 zł w dziale 010 rozdział 01041  §6050, dotyczy 

zwiększenia planu wydatków zadań związanych: 

- z budową obiektu rekreacyjnego w Czernej o kwotę 6.000 zł, 

- przebudową obiektu rekreacyjnego w Koninie Żagańskim o kwotę 3.000 zł wiąże się z 

niezrealizowanymi kwotami, które nie wygasły z upływem roku budżetowego 2016 , a  ostateczny 

termin dokonania wydatków, do którego przedmiotowe wydatki nie został zrealizowany to   dzień 

31 stycznia 2017 roku. Wyżej wymienione zwiększenie znajduje swoje pokrycie w zwiększeniu 

planu dochodów w dziale 758  rozdział 75814 §6680 również o kwotę 9.000 zł. 

Zmniejszenie planu wydatków w dziale 750 rozdział 75023 § 6050 o kwotę 24.055 zł jest 

wynikiem zmniejszenia planu wydatków o kwotę 30.000 zł na zadaniu remont klatki schodowej w 

Urzędzie Miejskim w Iłowej oraz zwiększenia planu wydatków o kwotę 5.945 zł w związku z  

wprowadzeniem  do realizacji zadania dotyczącego audytu energetycznego związanego z 

termomodernizacją budynku Urzędu Miejskiego przy ul. Żeromskiego 25. 

Ponadto pozostałe zadania, dotyczące audytu energetycznego, które związane są z 

termomodernizacją dotyczą budynków : 

- Szkoły Podstawowej w Iłowej przy ul. Kolejowej, któremu odpowiada zwiększenie planu 

wydatków w dziale 801 rozdział 80101 § 6050 o kwotę 5.945zł, 

- świetlicy wiejskiej w Jankowej Żagańskiej, któremu odpowiada zwiększenie planu wydatków w 

dziale 921 rozdział 92109 § 6050 również o kwotę 5.945 zł. 

Dalsze zwiększenie planu wydatków o kwotę 3.000 zł w dziale 801 rozdział 80101 § 6050 dotyczy 

zwiększenia planu wydatków na zadaniu związanym z opracowaniem aneksu do projektu 

przebudowy, rozbudowy, nadbudowy i termomodernizacji budynku Szkoły Podstawowej im. 

Lotników Alianckich w Iłowej. 

Zmniejszenia planu wydatków Zespołu Szkół w Iłowej  w dziale 801 rozdział 80101§§ 4040, 4110, 

4120 o kwotę 12.915 zł oraz  rozdział 80110 §§ 4040, 4110, 4120 o kwotę 24.817 zł dotyczą 

wydatków związanych z wypłatą dodatkowych wynagrodzeń rocznych i pokrywają zmniejszenie 

planu dochodów z tytułu subwencji oświatowej o kwotę 37.732 zł w dziale 758 rozdział 75801 

§2920. 

Powyższe zmniejszenie planu dochodów dokonane jest w związku ze zmniejszeniem planu 

subwencji oświatowej przez Ministra Rozwoju i Finansów 

pismem nr ST3.4750.1.2017 o kwotę 144.228 zł, pozostaje więc do zmniejszenia plan dochodów z 

tytułu subwencji oświatowej o kwotę 106.496 zł. 

Zwiększenie planu wydatków w dziale 801 rozdział 80104 § 6050 o kwotę 9.840 zł dotyczy 

aktualizacji studium wykonalności związanej z  poprawą infrastruktury edukacji przedszkolnej w 

Gminie Iłowa. 

Zwiększeniu planu dochodów z tytułu wpływów z opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów 

alkoholowych dział 756 rozdział 75618 § 0480 o kwotę 25.789 zł towarzyszy zwiększenie planu 

wydatków w dziale 851 

-  rozdział 85153 §§ 4110, 4170 o kwotę 2.019 zł z przeznaczeniem na zwiększenie planu 

wydatków związanych z umowami zawartymi z koordynatorami na świetlicach wiejskich, 

- rozdział 85154 o kwotę 23.770 zł w tym: z przeznaczeniem na zwiększenie planu wydatków 

związanych z umowami zawartymi z koordynatorami na świetlicach wiejskich §§4110, 4170 o 

kwotę 4.126 zł, § 4210 o kwotę 1.000 zł, które dotyczy zakupu materiałów na Maraton Trzeźwości, 

§ 4270 o kwotę 1.844zł z przeznaczeniem na bieżące naprawy w biurze Gminnej Komisji, §4300 o 
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kwotę 12.300 zł z przeznaczeniem na zwiększenie planu wydatków związanych z wypoczynkiem 

letnim dzieci w kwocie 11.500 zł i świadczeniem usług specjalistycznych dla uzależnionych i ich 

rodzin przez psychologa  w kwocie 800 zł, § 4610 o kwotę 4.500zł związanych z opłatami 

sądowymi.  

Zwiększenie planu wydatków w dziale 900 rozdział 90001 §6050 o kwotę 73.750 zł związane jest 

ze zwiększeniem planu  wydatków, które  dotyczą opracowaniem dokumentacji technicznej 

przydomowych oczyszczalni ścieków. 

Zwiększenie planu wydatków w dziale 921 rozdział 92116 § 6050 o kwotę 524.525 zł związane jest 

z wprowadzeniem do budżetu zadania pn.  „Przebudowa Miejskiej Biblioteki Publicznej w Iłowej 

wraz z utworzeniem sali multimedialnej – wiedza i magia”. 

Zmniejszenie planu dochodów w dziale 756 rozdział 75621 § 0010 o kwotę 1.656 zł dokonane jest 

w związku ze zmniejszeniem planu wpływów z podatku dochodowego od osób fizycznych przez 

Ministra Rozwoju i Finansów pismem  nr ST3.4750.12017 o ww. kwotę. 

W wyniku dokonanych zmian plan dochodów i wydatków zostają zmniejszone o kwotę 875.634 zł. 

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie. 

4) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Zakładu Gospodarki Komunalnej i 

Mieszkaniowej w Iłowej 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – w związku z centralizacją rozliczania podatku VAT w 

jednostkach samorządu terytorialnego w tej chwili podatek VAT rozlicza się globalnie w skali całej 

gminy, a nie jak do tej pory było rozliczane z państwem przez poszczególne jednostki. W związku z 

tym nasz samorządowy zakład budżetowy jakim jest Zakład Gospodarki Komunalnej i 

Mieszkaniowej już nie może się rozliczać samodzielnie z państwem jeśli chodzi o VAT i zwrot 

VAT-u będzie zwracana w ZGKiM z budżetu gminy. W związku z tym należy w Statucie ZGKiM 

uwzględnić taki dochód, stąd też jest zmiana w Statucie, że  Zakład  otrzymuje z budżetu Gminy 

Iłowa środki finansowe wynikające z rozliczenia podatku od towarów i usług na zasadach 

określonych w odrębnej uchwale, o której będzie mowa w następnej pozycji porządku obrad. 

Ustawodawca przyjął jak gdyby dwa sposoby wprowadzenia tych zmian. Więc jeżeli tworzy się 

nowy samorządowy zakład  budżetowy, to te zasady są umieszczane od razu w Statucie, natomiast 

jeśli istnieje juz taki zakład, tak jak w naszym wypadku, to zasady te określa się w odrębnej 

uchwale. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 

konsultacji, które zostały przeprowadzone od 22.03.2017 r. – 29.03.2017 r. oraz, że  w wyniku 

konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie. 

5) zasad ustalania i przekazywania Zakładowi Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 

w Iłowej z budżetu Gminy Iłowa środków finansowych wynikających z rozliczenia 

podatku od towarów i usług 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – w tej uchwale mamy dwa przypadki wzięte pod 

uwagę. Jeżeli podatek naliczony przez ZGKiM jest większy od podatku należnego i składana jest 

deklaracja cząstkowa VAT-7 i również w deklaracji, która jest składana przez Gminę, czyli ta 

skonsolidowana występuje podatek naliczony większy od podatku należnego. Wówczas Gmina 

zwraca do ZGKiM środki finansowe na rachunek Zakładu w ciągu 14 dni od momentu kiedy 

dostanie środki finansowe z Urzędu Skarbowego.  

Następny przypadek jest taki, że jeżeli podatek naliczony byłby większy od podatku należnego w 

ZGKiM, natomiast przy centralizacji, czyli przy VAT-7, który składa Gmina nie byłoby takiego 
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przypadku wówczas Gmina oddaje środki dla ZGKiM w ciągu 14 dni od złożenia deklaracji do 

Urzędu Skarbowego, gdyż Gmina mniej odprowadza wówczas do Urzędu Skarbowego.  

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie. 

6) ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Iłowa dla szkół 

podstawowych niepublicznych o uprawnieniach szkół publicznych oraz oddziałów 

przedszkolnych zorganizowanych w szkołach niepublicznych, a także trybu i zakresu 

kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania tych dotacji 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – proszę Państwa projekt tej uchwały, który 

Państwo otrzymaliście był trochę w innej formie, wszystkie zmiany jakie były zostały omówione na 

posiedzeniach komisji m.in. dodawane były rachunki bankowe, następnie nałożenie obowiązków 

nie na gminę, ale na jednostkę, która otrzymuje dotację, żeby oni się rozliczali do 31 stycznia, także 

wszelkie zmiany, które były naniesione były przez komisje omówione. Proszę Państwa jeżeli 

chodzi o tą uchwałę to ogranicza się ona do szkoły niepublicznej, do oddziału przedszkolnego przy 

szkole niepublicznej, czyli do jednostki, która funkcjonuje na naszym terenie, bo są dotacje jeszcze 

dla innych szkół, ale na dzień dzisiejszy nie ma sensu tworzyć jakiejś uchwały, która po prostu na 

naszym terenie nie będzie miała zastosowania na razie, może od 1 września to będziemy zmieniać 

w związku z tym, że w oświacie też są różne zmiany i nie wiadomo jak to będzie od 1 września 

wszystko wyglądało. Chciałam powiedzieć, że jeżeli chodzi o oddział przedszkolny zorganizowany 

przy szkole podstawowej w uchwale mamy, że dotacja stanowi 75% podstawowej kwoty dotacji dla 

szkół, w których zorganizowano oddział przedszkolny w najbliższej gminie prowadzącej szkołą 

podstawową, w której zorganizowano oddział przedszkolny. Chodzi o to, że nie może być niższa 

dotacja niż 75%, kiedyś był zapis 50%, natomiast już od iluś lat jest 75% i nie możemy dać niższej 

stawki niż 75% w związku z tym, że w ustawie jest taki zapis. Jeżeli chodzi o dotowanie szkół chcę 

powiedzieć co się zmieniło. W tamtym roku zmieniło się to, że nie było dopowiedziane, że szkoła z 

oddziałem przedszkolnym nie może ponosić z dotacji środków np. na wynagrodzenia dyrektora, też 

był na początku taki zapis, dopiero od 2016 r. weszła zmiana, że jednak może ponosić te koszty, 

było to sprecyzowane, że członkowie zarządu tej szkoły też mogą z tych pieniędzy być 

finansowani. Bo generalnie dotacja ta jest przyznawana na wydatki bieżące. Mamy jedną szkołę i 

pod nią trzeba tworzyć uchwałę. Jeszcze trzeba będzie poszukać szkoły, która będzie najbliższa z 

oddziałem przedszkolnym, żeby przede wszystkim gmina była zbliżona z dochodowością na 

jednego mieszkańca tak jak nasza gmina, bo sąsiednie na pewno nie są, ani Żagań, ani Gozdnica, 

Wymiarki również. Musi to być gmina miejsko – wiejska, także będziemy szukać gminy, która 

będzie miała zbliżone wskaźniki. Zawsze jak patrzę w tabelach, to jesteśmy zbliżeni najbardziej do 

Jasienia, ale później z sąsiedniego powiatu przechodzimy do województwa, z województwa dalej.  

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 

konsultacji, które zostały przeprowadzone od 22.03.2017 r. – 29.03.2017 r. oraz, że  w wyniku 

konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

 

 

7) wyrażenia zgody na wynajęcie na okres 10 lat w trybie bezprzetargowym, gruntu 

stanowiącego część działki 512/5 położonej w Iłowej przy ul. Borowskiej  
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Pan Janusz Kaniecki – Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej – w dniu 15 lutego 

2017 r. do tut. Urzędu wpłynęło podanie Pani Anny Staszewskiej o zawarcie w drodze 

bezprzetargowej umowy najmu gruntu pod wybudowanym garażem położonym w Iłowej przy ul. 

Borowskiej. Zgodnie z naszą uchwałą z 2008 r. w sprawie zasad wydzierżawiania gruntów 

komunalnych warunkiem zawarcia umowy na dzierżawę gruntu komunalnego w drodze 

bezprzetargowej jest m.in. dostarczenie  kserokopii pozwolenia na budowę z ewentualnym 

zaświadczeniem o oddaniu nieruchomości do użytku. Wnioskodawczyni chciała złożyć wniosek 

o przepisanie umowy najmu gruntu pod tym garażem na rzecz nabywcy. Jednak nie jest w stanie 

odnaleźć pozwolenia na budowę. 

Wnioskodawczyni uzasadniła swą prośbę tym , iż jest trzecim właścicielem garażu, a pozwolenie 

na budowę garażu było wydane na pierwszego właściciela, który zmarł w 2012 r. 

Wnioskodawczyni ma podpisaną umowę najmu gruntu . 

Zgodnie z art.37 ust. 4 ustawy o gospodarce nieruchomościami zawarcie umów użytkowania, 

najmu lub dzierżawy na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony następuje 

w drodze przetargu. Zgodnie z dalszym zapisem Rada może wyrazić zgodę na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia tych umów. 

Pan Piotr Taczała wyraził zgodę na wykorzystanie jego danych osobowych w treści uchwały , 

składając stosowne oświadczenie. 

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie. 

8) programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Iłowa 

Pani Monika Korczyńska –  Referent w Referacie Gospodarki Komunalnej – na wstępie 

chciałabym wprowadzić autopoprawki w § 6 będzie miał brzmienie: „§ 6.W ramach realizacji 

Programu prowadzona będzie sterylizacja albo kastracja zwierząt bezdomnych z terenu gminy 

Iłowa, które trafią do Schroniska dla zwierząt. Czynności będzie przeprowadzać lekarz weterynarii 

zatrudniony w Schronisku na podstawie umowy zawartej z tym podmiotem.”  

W § 7. 1) mamy wyraz „Schronisku” zmienimy na „Schronisko”. 

W §14 6) zapewnienie miejsca dla bezdomnych zwierząt gospodarskich we wskazanym w § 

zamiast „10” ma być :9” gospodarstwie rolnym. 

Konieczność opracowania Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi wynika z zapisów art. 

11a ustawy o chronię zwierząt, który opracowany jest corocznie. Wypełniając ten ustawowy 

obowiązek został przygotowany projekt Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Iłowa na rok 2017. Projekt uchwały zgodnie z 

ustawą został przesłany do zaopiniowania do Państwowego Inspektora Weterynarii w Żaganiu, 7 

kół łowieckich działających na terenie gminy oraz organizacji pożytku publicznego - ,,Inicjatywa 

dla zwierząt”. Trzy koła łowieckie pozytywnie zaopiniowały projekt programu, pozostałe koła w 

ustawowym terminie 21 dni nie wyraziły opinii w sprawie przesłanego projektu. Powiatowy 

Inspektor Weterynarii oraz Inicjatywa dla Zwierząt - organizacja społeczna, której statutowym 

celem działania jest ochrona zwierząt w ustawowym terminie 21 dni również nie wyraziły opinii w 

sprawie przesłanego projektu. Niewydanie opinii w tym terminie uznaje się za akceptację 

przesłanego programu. 

 

Celem programu jest przeciwdziałanie bezdomności zwierząt, w szczególności psów i kotów, 

zapewnienie prawidłowej opieki, ograniczenie populacji zwierząt bezdomnych i wolno żyjących 

poprzez sterylizację i kastrację oraz elektroniczne znakowanie psów, zapewnienie bezpieczeństwa 
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mieszkańcom. Program zapobiegający bezdomności zwierząt reguluje identyfikację zwierząt 

poprzez tzw. czipowanie, które umożliwi większą kontrolę nad zwierzętami oraz wprowadza 

zachętę adopcyjną w formie pieniężnej dla tych osób, które podejmą się adopcji psa. Zachęta 

adopcyjna w wysokości 500 zł zostanie wypłacona po okresie 1 roku opieki nad adoptowanym 

psem. Program wprowadza również jednorazową wyprawkę adopcyjną w formie rzeczowej na 

każdego adoptowanego psa w wysokości 500 zł w dniu podpisania umowy adopcyjnej. Realizacja 

Programu wpłynie na ograniczenie ilości bezdomnych zwierząt, a także na zmniejszenie populacji 

porzuconych zwierząt. 

Biorąc pod uwagę powyższe ustalenia oraz konieczność wdrożenia Programu zasadne jest podjęcie 

niniejszej uchwały. 

Pan Artur Mutwil – Przewodniczący Komisji ds. Publicznych – przy opracowywaniu tej 

uchwały my jako Komisja ds. Publicznych braliśmy udział i w projekcie uchwały w § 7. 3) jest 

zapis: wprowadzenie zachęty adopcyjnej w formie pieniężnej dla tych osób, które podejmą się 

adopcji psa. Zachęta adopcyjna w wysokości 500 zł, my proponujemy kwotę 1000 zł i chciałbym 

żebyśmy przyjęli tą uchwałę z kwotą 1000 zł. Wyjaśnię Państwu dlaczego. Podejmując tą uchwałę 

mamy na względzie dobro zwierząt, ale nie ma co ukrywać, że jeżeli znajdzie się osoba chętna, 

która zaadoptuje psa ze schroniska odciąży gminę jak gdyby w kosztach utrzymania takiego psa. 

Koszt utrzymania  psa w schronisku w Piotrowie wynosi 5.500zł rocznie. Więc jeżeli my 

znajdziemy kogoś kto zaadoptuje takiego psa ze schroniska i damy mu te 2000 zł, (1000 zł w 

formie gotówki i 1000zł w formie rzeczowej) to i tak jako gmina zaoszczędzamy 3500zł rocznie.  

Chcielibyśmy, żeby ta uchwała została przyjęta w formie jaką proponujemy. Osoba biorąc takiego 

psa wygeneruje nam oszczędności rzędu 3500zł, które możemy przeznaczyć na czipowanie, na 

sterylizację i na inne rzeczy związane z bezdomnością zwierząt. Moim zdaniem kwota 1000zł i dwa 

razy po 500zł w formie rzeczowej jest kwotą myślę uczciwą w stosunku do potencjalnej osoby, 

która podejmie się adopcji bezdomnego psa.  

Wniosek brzmi: 

§ 7. 3) wprowadzenie zachęty adopcyjnej w formie pieniężnej dla tych osób, które podejmą się 

adopcji psa. Zachęta adopcyjna w wysokości 1000zł zostanie wypłacona po okresie 1 roku opieki 

nad adoptowanym psem. Wprowadza się wyprawkę adopcyjną w formie rzeczowej do kwoty 500zł 

na każdego adoptowanego psa wypłacanej w dniu podpisania umowy adopcyjnej oraz w wysokości 

500zł również w formie rzeczowej, po okresie 1 roku opieki nad adoptowanym psem. 

Pani Alina Jung – Radna – ja chciałam zwrócić uwagę, że forma jaką proponowaliśmy w 

pierwszej wersji 500zł jako forma rzeczowa plus drugie 500zł po upływie roku jest taką formą 

zachęty i to jest wszystko zrozumiałe. Nie róbmy tutaj formy zaadoptowania przez ludzi, bo jeżeli 

ktoś się zdecyduje ze szczerego serca wziąć zwierzę ze schroniska,  to taka forma, która 

proponowana jest pierwotnej wersji jest formą adekwatną do tego, że ktoś ze szczerego serca 

weźmie. Bo tu chodzi o to, że jeżeli ktoś bierze zwierzę ze szczerego serca, to dla niego kwota nie 

robi różnicy. On bierze to zwierzę ze względu na to, że kocha zwierzęta i chce się dobrze tym 

zwierzęciem opiekować, a nie dlatego, że dostanie 500zł , czy 1000zł.  Bo tu jest taka forma 

finansowa, taka forma zarobkowania. To jest po prostu robienie furtki dla ludzi, którzy chcą 

zarobkować na biednym zwierzęciu.  

Pan Artur Mutwil – Przewodniczący Komisji ds. Publicznych – ja mówiąc o kwocie 1000zł 

uważam, że ta kwota ma być formą zachęty i myślę, że ktoś kto bierze psa nie będzie zarobkował 
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tym bardziej, że ze strony Urzędu będzie kontrola nad tym jak przebiega ta adopcja, w jakich 

warunkach ten pies bytuje, a z drugiej strony obniżając tą kwotę ktoś może powiedzieć, że szukamy 

„frajera”, który wygeneruje nam oszczędności.  

Pani Alina Jung – Radna – przepraszam bardzo, ale nie obniżamy tu kwoty, bo rozmawiamy o 

kwocie pierwotnej 500zł, która była proponowana w projekcie uchwały. Łatwo się proszę Państwa 

wydaje publiczne pieniądze, bo w tej chwili bardzo łatwo wydajemy publiczne pieniądze i takie jest 

moje zdanie. Nie bądźmy rozrzutni.  

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – mówimy o pierwotnych 

rozwiązaniach, ale wydaje mi się, że każda komisja miała jakieś swoje pomysły na te rozwiązania, 

bo to co przedstawił pan radny Mutwil również było w pierwotnej wersji ich komisji. Po prostu już 

wcześnie komisje miały inne spojrzenie na ten problem. 

Pan Mieczysław Jakubowicz – Radny – problem bezdomnych psów, problem psów bez opieki nie 

jest od dzisiaj. My próbujemy znaleźć jakieś rozwiązanie tego problemu. Proszę Państwa rok temu 

pies bez opieki pogryzł dwóch uczniów, jednego z gimnazjum, drugiego z podstawówki. Dnia 2 

marca tego roku kolejnego ucznia pogryzł pies bez opieki. W tą sobotę na rynku dwa psy bez opieki 

zaatakowały psa, który szedł z właścicielem na smyczy. Proszę Państwa 1000zł to naprawdę nie jest 

dużo za zaopiekowanie się psem. Tym bardziej popieram zdanie pana Mutwila, bo dzięki temu 

rozwiązaniu uzyskamy kolejne pieniądze na czy to stworzenie nowych kolejnych miejsc w 

Piotrowie, czy dalszą akcję czopowania, zapewnienia opieki tym psom, które biegają bez opieki. 

Pani Alina Jung – Radna – ja jeszcze raz chciałam powtórzyć, że nie chodzi o to, czy to jest 

500zł, czy to jest 1000zł, tylko chodzi o to, żeby ktoś wziął to zwierzę ze szczerego serca, a nie z 

chęci zarobkowania. I nie wziął dlatego tego zwierzęcia, bo dostał 500zł, a wziął bo dostał 1000zł i 

tu jest bardzo duża różnica, bo to jest kosztem zwierzęcia. 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – ja rozumiem, ale gdyby ludzie 

kierowali się tylko i wyłącznie gorącym sercem, to w ogóle nie należałoby tych pieniędzy dawać, 

bo wtedy też by ktoś wziął. Jeżeli się decydujemy na jakąś pomoc, to ona powinna być  

odpowiednia. 

Pani Alina Jung – Radna – nie rozrzucajmy publicznych pieniędzy. 

Pan Zygmunt Sygnowski – Radny – my mówimy o 1000zł, my się zastanówmy, czy w ogóle 

będą chętni, to wcale nie jest powiedziane, że będą. Te 1000zł dostanie dopiero osoba po roku 

czasu. My tą drogą musimy iść, bo jakby nie patrzeć, ile byśmy nie wypłacili oszczędności nam 

zostają.  

Pan Mieczysław Jakubowicz – Radny – moim zdaniem jeżeli ktokolwiek zaadoptuje psa to 

będzie to emeryt, rencista. Ja osobiście mam nienormowany czas pracy, mnie praktycznie w domu 

nie ma i ja nie wezmę psa, bo nie jestem w stanie zapewnić mu opieki. Emeryt, rencista przy jego 

zarobkach naprawdę będzie miał ogromny problem, żeby utrzymać tego psa. Psa trzeba wyżywić, 

zadbać o niego, zapewnić opiekę medyczną, szczepienia itp. to tworzy koszty i nawet nie 100zł 

miesięcznie to naprawdę nie jest dużo moim zdaniem.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – chciałbym krótko moje zdanie przedstawić Państwu. W tej 

chwili w Schronisku w Piotrowie jest 8 psów, utrzymanie każdego z tym psów to jest 5500zł. 

Osiem razy 5500zł nie jednorazowo tylko co roku. Ja przynajmniej przez dwa lata nie odnotowałem 

przypadku, żeby ktoś z dobrego serca psa z Piotrowa zaadoptował. My te pieniądze, które chcemy 
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przeznaczyć bez względu na to, czy to będzie 500zł w formie rzeczowej i  500zł w formie gotówki  

to jest jednorazowo, to nie jest tak, że ktoś będzie otrzymywał od nas 500zł co roku na utrzymanie 

psa. Pies jak rozumiem żyje dłużej niż rok czy dwa lata. Zakładamy, że ten pies będzie u tej osoby 

dłużej niż rok czy dwa lata. Najważniejsza dyskusja dla nas na tym etapie powinna być taka, 

przecież Państwo podejmując tą uchwałę nie podejmujecie czegoś raz na zawsze, to nie jest 

uchwała podjęta dzisiaj i ona będzie obowiązywała przez najbliższe sto lat. Więc ja mam taką 

propozycję, przyjmijmy ją w tym układzie, który jest w tej chwili, który jest w pierwotnej wersji. 

My przez pół roku zrobimy akcję promocyjną tej inicjatywy podjętej przez Państwa uchwały wśród 

mieszkańców wsi, na zebraniach wiejskich, niech to trwa dwa, trzy miesiące i zobaczymy jaki 

będzie efekt, jaka będzie reakcja.  

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – został zgłoszony konkretny 

wniosek przez konkretną komisję. Widzę, że mamy różne zdania na ten temat, każdy ma do tego 

prawo. Każdy ma prawo wypowiedzieć się, jeżeli nie chcecie Państwo już zabrać głosu, wniosek 

zostanie przegłosowany.  

Pan Franciszek Przynoga – Radny – tylko chciałem dodać, bo tutaj kolega wspomniał, że 

bezdomne psy pogryzły dzieci. Nie ma zasady, czy bezdomne, bo te z opieką też gryzą ludzi , także 

tutaj bym się nie zgadzał, bo nie ma zasady. 

Pan Artur Mutwil – Przewodniczący Komisji ds. Publicznych – te pieniądze, które 

zaoszczędzimy, jeżeli zaoszczędzimy mamy przeznaczyć na czipowanie psów,  mamy przeznaczyć 

na to, żeby tych psów bezdomnych, bez opieki było coraz mniej. Jeżeli zaczipujemy psa i ten pies 

będzie biegał bezdomny, złapiemy go i nie będziemy ponosić kosztów tylko będzie ponosił koszty 

właściciel. Musimy iść w tą stronę, żeby jak gdyby uporządkować tą sprawę, bo od wielu lat się 

rozmawia o tym, że jest dużo bezdomnych psów, ale nic się nie robi w tym kierunku, żeby 

cokolwiek się zmieniło.  

Pan Waldemar Leszcz – Radny – z tego co widziałem na archiwalnej stronie Urzędu był odnośnik 

do psów, które są do adopcji, czy też są w schronisku, a brak tego linku jest na nowej stronie, nie 

można znaleźć, a warto psa wypromować, przedstawić w mediach i też to może ułatwić znaleźć 

dom dla psa. 

Głosowanie wniosku Komisji ds. Publicznych: 

§ 7. 3) wprowadzenie zachęty adopcyjnej w formie pieniężnej dla tych osób, które podejmą się 

adopcji psa. Zachęta adopcyjna w wysokości 1000zł zostanie wypłacona po okresie 1 roku opieki 

nad adoptowanym psem. Wprowadza się wyprawkę adopcyjną w formie rzeczowej do kwoty 500zł 

na każdego adoptowanego psa wypłacanej w dniu podpisania umowy adopcyjnej oraz w wysokości 

do 500zł również w formie rzeczowej, po okresie 1 roku opieki nad adoptowanym psem. 

w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych  

za wnioskiem głosowało – 10 radnych 

przeciw – 2 (A. Jung, K. Burnat) 

wstrzymujących się – 2 (W. Leszcz, Fr. Przynoga) 

Wniosek został przyjęty. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – chciałem tylko zdementować jakoby na stronie internetowej 

nie było zakładki zaadoptuj psa, jest w zakładce dla mieszkańców informator zaadoptuj psa. 
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Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 

konsultacji, które zostały przeprowadzone od 22.03.2017 r. – 29.03.2017 r. oraz, że  w wyniku 

konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych  

za przyjęciem uchwały głosowało – 10 radnych 

przeciw – 2 (A. Jung, K. Burnat) 

wstrzymujących się – 2 (W. Leszcz, Fr. Przynoga) 

9) określenia kryteriów rekrutacji do przedszkoli oraz oddziałów przedszkolnych przy 

szkołach prowadzonych przez gminę Iłowa, które będą brane pod uwagę na drugim 

etapie postępowania rekrutacyjnego, liczby punktów za każde z tych kryteriów oraz 

dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia 

Pani Magdalena Muzika – Kierownik Referatu Spraw Społecznych i Cywilnych – Rada 

Miejska w Iłowej, uchwałą nr 111/7/XIX/16 z dnia 9 lutego 2016 r. w sprawie określenia kryteriów 

rekrutacji do przedszkoli oraz oddziałów przedszkolnych przy szkołach prowadzonych przez gminę 

Iłowa na lata szkolne 2016/2017-2018/2019, które będą brane pod uwagę na drugim etapie 

postępowania rekrutacyjnego, liczby punktów za każde z tych kryteriów oraz dokumentów 

niezbędnych do ich potwierdzenia. Zgodnie z przepisami obowiązującymi w dniu podejmowania 

uchwały, zasady rekrutacji określone w tym akcie prawnym miały obowiązywać do końca roku 

szkolnego 2018/2019. Jednak w dniu 11 stycznia 2017 r. została podjęta przez Sejm RP nowa 

ustawa - Prawo oświatowe, oraz ustawa Przepisy wprowadzające ustawę - Prawo oświatowe, które 

to ustawy uchyliły w części dotychczasowe przepisy ustawy o systemie oświaty, w tym przepisy 

dotyczące zasad rekrutacji dzieci do przedszkola publicznego. W ustawie Prawo oświatowe zostały 

określone nowe zasady rekrutacji dzieci do przedszkola oraz zawiera nową delegację do podjęcia 

uchwały przez rady gmin odnośnie kryteriów naboru dzieci do przedszkola w tzw. drugim etapie 

rekrutacji. 

Treść nowych przepisów zawartych w Prawie oświatowym jest niemal identyczna z przepisami 

obowiązującymi dotychczasowo w ustawie o systemie oświaty, dlatego też przedstawiony projekt 

uchwały również zawiera niemal identyczne zapisy jak w uchwale obowiązującej dotychczasowo. 

Nadmienić należy, że w dniu 31 stycznia 2017 roku poproszono o wyrażenie opinii w sprawie 

projektu uchwały w sprawie: określenia kryteriów rekrutacji do przedszkoli oraz oddziałów 

przedszkolnych przy szkołach prowadzonych przez gminę Iłowa, które będą brane pod uwagę na 

drugim etapie postępowania rekrutacyjnego, liczby punktów za każde z tych kryteriów 

oraz dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia: 

1.FORUM Związków Zawodowych w Zielonej Górze; 

2.NSZZ SOLIDARNOŚĆ Zarząd Regionu w Zielonej Górze; 

3.Związek Nauczycielstwa Polskiego, Oddział w Żaganiu. 

W ustawowym terminie 30 dni otrzymano stanowisko Związku Nauczycielstwa Polskiego. 

Proponują oni wykreślić jedno z kryteriów tj. kryterium nr 3) o treści: „dziecko rodziców 

(opiekunów prawnych), którzy deklarują pobyt dziecka w przedszkolu poza czasem realizacji 

podstawy programowej (5 godzin + 2 godziny lub więcej) – 1 punkt”. 

NSZZ SOLIDARNOŚĆ Zarząd Regionu w Zielonej Górze oraz FORUM Związków Zawodowych 

w Zielonej Górze – zrezygnowało z wyrażenia opinii. 

Pan Artur Mutwil – Radny – w § 1 jest literówka powinno być chyba brzmienie: cztery kryteria 

obowiązujące. 

Te zmiany w uchwale nastąpią jeżeli wykreślimy to trzecie kryterium dopiero. 
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Pani Ilona Krawczyk – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – nasza Komisja wnioskowała o 

wykreślenie tego trzeciego punktu. 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – czyli mam rozumieć, że Komisja 

składa wniosek o wykreślenie, bo musi być oficjalny wniosek. 

Pani Ilona Krawczyk – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Komisja Rewizyjna składa 

wniosek o wykreślenie w § 1. pkt 3)  

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej –  w związku z tym możemy przejść 

do głosowania wniosku. A więc w § 1 pkt 3) Komisja wnioskuje o wykreślenie tego zapisu w 

całości tj. „dziecko rodziców (opiekunów prawnych), którzy deklarują pobyt dziecka w przedszkolu 

poza czasem realizacji podstawy programowej (5 godzin + 2 godziny lub więcej) – 1 punkt”. 

Głosowanie wniosku Komisji Rewizyjnej: 

w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych  

za wnioskiem głosowało – 9 radnych 

przeciw – 4 (M. Wdowiak, M. Żołnowska, M. Jakubowicz, W. Gajda)) 

wstrzymujących się – 1 (I. Krawczyk) 

Wniosek został przyjęty. 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – chciałbym zwrócić uwagę, że ta zmiana spowodowała 

szereg innych zmian. A więc słusznie pan radny Mutwil zauważył, że ustala się 4 kryteria 

obowiązujące, tu jeszcze mogą być tego typu poprawki, ponieważ wykreślenie tego spowodowało 

szereg innych zmian w treści uchwały.  

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej –   ale to będą literówki, numeracja, 

ale nie rzeczowe tak? Czyli możemy przyjąć z tymi kryteriami, końcówki mogą się zmienić, to nie 

stanowi problemu. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 

konsultacji, które zostały przeprowadzone od 22.03.2017 r. – 29.03.2017 r. oraz, że  w wyniku 

konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – jeszcze chce zwrócić uwagę, tutaj też pkt 6) będzie 

wykreślony, którego Państwo nie głosowaliście, gdyż on się odnosi do dokumentów, które trzeba 

złożyć do tego, aby odnieść się do  trzeciego punktu. To jest konsekwencja wykreślenia tego 

trzeciego punktu. Przenumerowania też są. 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – czyli wszyscy przyjmują do 

wiadomości i nie musimy tego głosować. 

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych  

za przyjęciem uchwały głosowało – 14 radnych 

przeciw – 0 

wstrzymujących się – 0 

10) określenia kryteriów rekrutacji kandydatów zamieszkujących poza obwodem 

publicznej szkoły podstawowej na terenie gminy Iłowa, które będą brane pod uwagę w 

postępowaniu rekrutacyjnym do klasy I, liczby punktów za każde z tych kryteriów 

oraz dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia 

Pani Magdalena Muzika – Kierownik Referatu Spraw Społecznych i Cywilnych – zgodnie z 

generalną zasadą określoną w art. 133 ust. 1 nowej ustawy - Prawo oświatowe jest, że do klasy I 

publicznej szkoły podstawowej, której ustalono obwód, przyjmuje się na podstawie zgłoszenia 

rodziców dzieci i młodzież zamieszkałe w tym obwodzie bez jakiegokolwiek postępowania 

rekrutacyjnego (przyjęcia następują z urzędu a nie na wniosek).  
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Natomiast kandydaci zamieszkali poza obwodem publicznej szkoły podstawowej mogą być 

przyjęci do klasy I po przeprowadzeniu postępowania rekrutacyjnego, jeżeli dana publiczna szkoła 

podstawowa nadal dysponuje wolnymi miejscami. W postępowaniu rekrutacyjnym są brane pod 

uwagę kryteria określone przez organ prowadzący (radę gminy), z uwzględnieniem zapewnienia jak 

najpełniejszej realizacji potrzeb dziecka i jego rodziny oraz lokalnych potrzeb społecznych. 

Rada Miejska w Iłowej uchwałą Nr 130/7/XX/16 z dnia 10 marca 2016 r. w sprawie określenia 

kryteriów rekrutacji do szkół podstawowych i gimnazjów prowadzonych przez gminę Iłowa, które 

będą brane pod uwagę na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego, liczby punktów za każde z 

tych kryteriów oraz dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia, określiła już te kryteria.  

Jednak uchwała ta była podjęta na podstawie przepisów, które przestały obowiązywać od dnia 26 

stycznia 2017 r. Dotychczasowa uchwała określała również zasady rekrutacji do klasy I gimnazjum, 

do którego od dnia 1 września 2017 r. nie będzie już prowadzona rekrutacja. W związku z 

powyższym występuje konieczność podjęcia nowej uchwały na podstawie nowego upoważnienia 

ustawowego. 

Nadmienić należy, że w dniu 31 stycznia 2017 roku poproszono o wyrażenie opinii w sprawie 

projektu uchwały w sprawie: określenia kryteriów rekrutacji kandydatów zamieszkujących poza 

obwodem publicznej szkoły podstawowej na terenie gminy Iłowa, które będą brane pod uwagę w 

postępowaniu rekrutacyjnym do klasy I, liczby punktów za każde z tych kryteriów oraz 

dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia: 

1.FORUM Związków Zawodowych w Zielonej Górze; 

2.NSZZ SOLIDARNOŚĆ Zarząd Regionu w Zielonej Górze; 

3.Związek Nauczycielstwa Polskiego, Oddział w Żaganiu. 

W ustawowym terminie opinię otrzymano od: 

Związku Nauczycielstwa Polskiego, które proponuje dodać dodatkowe kryterium nr 5) o treści: 

dziecko z obniżoną sprawnością ruchową (trwałe kalectwo, porusza się na wózku inwalidzkim) – 6 

punktów. 

NSZZ SOLIDARNOŚĆ Zarząd Regionu w Zielonej Górze oraz FORUM Związków Zawodowych 

w Zielonej Górze – zrezygnowało z wyrażenia opinii. 

Pani Ilona Krawczyk – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Komisja Rewizyjna składa 

wniosek, aby dopisać pkt 5) w treści proponowanej przez Związek o brzmieniu:  5) dziecko z 

obniżoną sprawnością ruchową (trwałe kalectwo, porusza się na wózku inwalidzkim) – 6 punktów. 

Głosowanie wniosku Komisji Rewizyjnej: 

w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych  

za wnioskiem głosowało – 14 radnych 

przeciw – 0 

wstrzymujących się –0 

Wniosek został przyjęty. 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – też tutaj chciałbym, zauważyć, że przyjęcie w § 2 jest 

zobowiązaniem, bo musimy określić też w dokumentach, więc pozostaje w tym wypadku też, że 

będzie to oświadczeniem rodzica potwierdzone. Czyli tutaj nie będzie żadnych innych zmian. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 

konsultacji, które zostały przeprowadzone od 22.03.2017 r. – 29.03.2017 r. oraz, że  w wyniku 

konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych  

za przyjęciem uchwały głosowało – 14 radnych 

przeciw – 0 

wstrzymujących się – 0 



25 

 

 

 

11) dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego na 

okres od dnia 1 września 2017 r. do dnia 31 sierpnia 2019 r. 

Pani Magdalena Muzika – Kierownik Referatu Spraw Społecznych i Cywilnych – podjęcie 

uchwały jest konsekwencją podjęcia poprzedniej uchwały w dniu 16 lutego 2017 roku w sprawie 

projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego. Tamta 

uchwała została skonsultowana ze związkami zawodowymi, również wystąpiono o opinie do 

Kuratora Oświaty w Gorzowie Wielkopolskim. Kurator zaopiniował projekt uchwały pozytywnie 

pod warunkiem uwzględnienia w uchwale w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i 

gimnazjów do nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą Prawo oświatowe następujących 

zmian, chodzi tutaj o zastosowanie aktualnych nazw szkół w chwili podejmowania uchwały. W 

poprzedniej uchwale był zapis Ośmioklasowa Szkoła Podstawowa, w tej chwili jest już zapis 

Szkoła Podstawowa im. Lotników Alianckich, jak również Gimnazjum im. Jana Pawła II. 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – chciałbym się odnieść do opinii Kuratora, który nakazał 

nam wpisanie do tej uchwały nazwy szkół. Więc ja mówiłem Państwu, że zgodnie z 

rozporządzeniem będzie do wyboru jakiego imienia, czy gimnazjum, czy szkoły podstawowej. Nie 

było można tego określić na etapie pierwszej uchwały, ponieważ nie było tego rozporządzenia. 

Rozporządzenie to ukazało się 27 marca 2017 r., a więc dwa dni temu. W związku z tym, że  z 

ustawa nie nakłada obowiązku wpisywania nazwy szkoły, ustawa mówi wprost, że wskazuje się 

adresy sieci. Dlatego poprosiłem Kuratora, aby wprost napisał, że to ma być obecnie obowiązująca 

nazwa szkoły podstawowej. Na moje drugie pytanie do Kuratorium jeżeli Rada podejmie uchwałę, 

że nie będzie imienia takiego, które jest wpisane, że być może będzie Państwa decyzja, że będzie to 

szkoła podstawowa imienia Jana Pawła II, bo macie Państwo dwie nazwy do wyboru, to 

otrzymałem odpowiedź, że będzie trzeba całą procedurę ponawiać. Czyli zmiana uchwały tej 

pierwszej o zamiarze i podjęcie później zmiany uchwały o sieci. To jest zalecenie jak gdyby 

Kuratora. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 

konsultacji, które zostały przeprowadzone od 22.03.2017 r. – 29.03.2017 r. oraz, że  w wyniku 

konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

W związku z opuszczeniem obrad przez pana radnego Edwarda Lesiaka proszę odnotować w 

protokole, że od tej chwili na sali pozostało 13 radnych. 

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie. 

12)  o zmianie uchwały w sprawie zasad udzielania pomocy zdrowotnej dla nauczycieli 

szkół i placówek oświatowych, dla których organem prowadzącym jest gmina Iłowa 

Pani Magdalena Muzika – Kierownik Referatu Spraw Społecznych i Cywilnych – najpierw 

chciałabym zgłosić autopoprawkę w załączniku do uchwały na stronie pierwszej w piątej krateczce 

od góry powinno być napisane długotrwałym leczeniem. Szanowni Państwo na poprzedniej sesji 

była podejmowana uchwała w sprawie zmian zasad udzielania pomocy zdrowotnej wówczas 

wpłynęła do nas opinia Związku „Solidarność”, wpłynęła ona po terminie dlatego nie wzięliśmy jej 

pod uwagę. Jednak po konsultacji z radcą prawnym uwzględniono zmiany proponowane przez 

Związek „Solidarność”. Zmiany dotyczą zapisu § 1, 8 i 9. Poprawione zostały również błędy 

pisarskie we wniosku o przyznanie pomocy zdrowotnej stanowiącym załącznik do uchwały. 

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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13)  sprzeciwu wobec zapowiadanych zmian prawa samorządowego w Polsce 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – proszę Państwa dnia 23 marca tego 

roku do biura rady na ręce przewodniczącego wpłynęło pismo od Zrzeszenia Gmin Województwa 

Lubuskiego. W skrócie pozwolę sobie to pismo odczytać.  

Szanowni Państwo! Szanowni Członkowie Zrzeszenia! 

W imieniu Zarządu Zrzeszenia Gmin Województwa Lubuskiego i Gmin członkowskich 

uczestniczących w Konwencie Zrzeszenia Gmin Województwa Lubuskiego, który odbył się dnia 13 

marca 2017 r. w Gorzowie Wlkp. zwracamy się do Państwa z propozycją włączenia się w 

ogólnopolską akcję obrony samorządności. 

W oparciu o inicjatywę ogólnopolskiej korporacji – Związku Gmin Wiejskich RP, przekazujemy w 

załączeniu projekt uchwały w sprawie sprzeciwu wobec zapowiadanych zmian prawa 

samorządowego w Polsce. Treść tej uchwały może zostać przyjęta w całości lub być podstawą do 

sformułowania przez Radę Miasta lub Gminy własnego tekstu. Przyjęte przez gminy uchwały 

winny zostać rozesłane do Prezydenta RP, Premier, Marszałków Sejmu i Senatu RP oraz 

Przewodniczących klubów parlamentarnych. 

W związku z tym pismem został przygotowany projekt uchwały i króciutko odczytam uzasadnienie 

tej uchwały: W ostatnim czasie, w dyskusji publicznej, a w szczególności w wypowiedziach 

przedstawicieli różnych ugrupowań politycznych, narasta fala niechęci w stosunku do samorządu 

terytorialnego oraz jego przedstawicieli. Formułowane w tym zakresie zarzuty  uzasadniane są 

populistycznymi hasłami nieznajdującymi oparcia w faktach. W oparciu o wadliwą diagnozę – 

formułowaną, jak można przypuszczać wyłącznie dla osiągnięcia krótkoterminowych celów 

politycznych, proponuje się wprowadzenie brzemiennych w skutkach zmian o charakterze 

systemowym, mających doprowadzić do ograniczenia swobody poszczególnych wspólnot 

samorządowych. W ten sposób próbuje się dyskredytować dorobek tychże wspólnot 

samorządowych i ich organów oraz działania podejmowane w tym zakresie na przestrzeni ostatnich 

27 lat. 

W związku z powyższym, Rada Miejska w Iłowej, będąca organem na rzecz którego ustanowiono 

domniemanie kompetencji we wszystkich sprawach dotyczących wspólnoty samorządowej 

nie zastrzeżonych dla innych organów, wyraża zdecydowany sprzeciw wobec zapowiadanych 

zmian prawa samorządowego Polsce, w szczególności w zakresie rozwiązań o charakterze 

ustrojowym. Dotyczy to przede wszystkim zapowiedzi zmian w samorządowym prawie wyborczym 

– w tym ograniczenia czynnego i biernego prawa wyborczego – oraz sposobu realizacji zadań 

publicznych przez jednostki samorządu terytorialnego. Nie będą czytał w całości uzasadnienia, 

Państwo macie je przed sobą. Projekt tej uchwały był omawiany na wszystkich komisjach. Panie 

Burmistrzu, czy chciałby pan dodać jeszcze coś w tej sprawie? 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – tak naprawdę szczerze mówiąc mam mieszane uczucia, 

Państwo podejmujecie uchwałę, która dotyczy nie wiadomo czego, bo to uzasadnienie jest na tyle 

ogólnie sprecyzowane, że tak naprawdę nie wiemy nad czym Państwo głosujecie. O tych 

wszystkich zasłyszanych informacjach o tych zmianach, które są planowane, albo nie są planowane 

słyszymy z mediów nie ma żadnego projektu uchwał, jest tylko mowa o tym co się może zmienić a 

co nie. Te zmiany dotyczą głównie sprawujących urząd burmistrza, prezydenta i wójta, a Państwo 

podejmując uchwałę w jakiś sposób dostrzegacie to, że np. kompetencje rady są albo umniejszane 

albo nie. Mnie się wydaje, że takie stanowisko powinni zająć sprawujący władzę wójtowie, 

burmistrzowie, prezydenci. Natomiast ja uważam, że radni chyba nie, takie jest moje osobiste 

zdanie. W tym uzasadnieniu, które odczytał pan przewodniczący jest ogólna informacja o tym, że 

coś jest zagrożone, że coś będzie gorzej niż było, a tak naprawdę też nie ma żadnych konkretów w 

tym uzasadnieniu. O tym mówię, żebyście Państwo nie podejmowali uchwały tylko dlatego, że 

wszyscy inni podejmują tą uchwałę. Apeluję o to, żebyśmy podyskutowali przed podjęciem 

uchwały, żeby podejmując uchwałę mieć świadomość, że są też tego konsekwencje. 
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Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – ja panie Burmistrzu akurat w 

przeciwieństwie do pana nie mam mieszanych uczuć i raczej moje osobiste stanowisko jest dosyć 

jednoznaczne. Ta uchwała proszę Państwa ma charakter protestu, tak jak pan Burmistrz wspomniał 

jeszcze nie ma konkretnych zmian w ustawach, gotowych zapisów, które by faktycznie już 

ograniczyły samorządność w Polsce, ale bądźmy realistami. Wiemy w jakim kraju żyjemy i w jaki 

sposób no niestety to trzeba powiedzieć wprost, ja podkreślam mówię tu za siebie wiem, widziałem 

w jaki sposób były przyjmowane ustawy w Sejmie, nocne posiedzenia, poranne podpisywania przez 

Prezydenta. Proszę Państwa jeżeli zostaną wprowadzane te zmiany, o których teraz się tylko niby 

dyskutuje, tylko się nimi straszy, to później taka uchwała, taki protest nie będzie miał żadnego 

sensu, bo to będzie już po wszystkim. Zrzeszenie Gmin stanęło na stanowisku, że trzeba zadziałać 

po prostu teraz wcześniej, dać sygnał zarówno obywatelom, mieszkańcom jak i partiom, że 

samorządy lokalne nie zgadzają się z wprowadzeniem zapowiadanych na razie medialnie zmian. 

Także jeżeli mamy jakieś swoje zdanie na ten temat, jeżeli mamy negatywne, ale mówię w 

stosunku do zapowiadanych zmian, bo tych ustaw jeszcze nie ma, tu się zgadzam, to jest to dobry 

czas i miejsce, żeby wyrazić swoją opinię, swoje zaniepokojenie. Bo po przyjęciu ustawy, po 

podpisaniu przez Prezydenta nie będzie sensu w ogóle tym się zajmować, ale mówię to jest moje 

osobiste zdanie.  

Pan Artur Mutwil – Radny – ja myślę, że powinniśmy przyjąć tą uchwałę w formie protestu z 

tego względu, że chociażby dwukadencyjność burmistrza, mówienie nam o tym, że w miastach 

istnieją kliki, nie wiem może i istnieją. Ja nie mówię na przykładzie naszej miejscowości, ale jeżeli 

w danej miejscowości jest dobry burmistrz, dobry wójt, dobry prezydent miasta, dobrze sprawuje 

swój urząd dlaczego nagle trzeba pozbawić go tej funkcji, pozbawić go możliwości realizowania 

dobrych rzeczy dla mieszkańców,  dla mnie jest to niezrozumiałe.  Działanie prawa wstecz jeżeli 

już ktoś był dwie kadencje to już nie może stratować, jest totalnym nieporozumieniem, bo prawo 

nie powinno działać wstecz. Myślę, że przyjęcie tej uchwały w formie protestu da rządzącym do 

myślenia, że nie tędy droga, nie można narzucać czegoś, a my jako przedstawiciele naszego 

społeczeństwa powinniśmy stać na straży praworządności i nie ograniczania swobód 

obywatelskich. 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – ja czytałem tą uchwałę i mam troszeczkę inne zdanie 

niż Państwo, ponieważ w tej uchwale jest wyraźnie powiedziane co my chcemy, jest jak gdyby pięć 

obszarów tutaj wskazanych, dokładnie wyliczonych o co chodzi. A więc w zakresie rewizji 

okręgów wyborczych w tej chwili Kodeks wyborczy mówi, że stałe okręgi wyborcze są 

nienaruszalne nie wolno ich ruszać, czy jesteście Państwo za tym, żeby ktoś namieszał w tej chwili 

u nas w gminie i pozmieniał te okręgi? Jeżeli tak, to nie podejmujemy uchwały, jeżeli nie, to 

podejmujemy. Dalej, ograniczenia możliwości udziału w procesie wyborczym komitetów 

obywatelskich, czy jesteście Państwo za tym, żeby były same partie bez komitetów obywatelskich? 

Dalej, podnoszenia progów wyborczych, czy jesteście Państwo za tym, żeby były jakieś progi 

podniesione, żeby tylko partie duże weszły a te mniejsze nie? Dalej, ograniczenia kadencyjności 

organów wykonawczych jednostek samorządu terytorialnego, a także ograniczenia obywatelom ich 

konstytucyjnych praw i wolności, o czym już była tutaj mowa, że prawo nie może działać wstecz. I 

teraz co jest w ust. 3. – zgadzamy się na wszystko, ale to musi być wszystko konsultowane. Ta 

uchwała sprowadza się do tego, że wszystkie zmiany muszą być konsultowane.  

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – jak do tej pory nie były żadne 

prowadzone rozmowy na ten temat, były tylko przekazy od partii rządzącej. Nie było żadnej 

konsultacji, żadnej dyskusji. Jednocześnie grozi się nam wprowadzeniem zmian. Dla mnie jest to 

sprawa jednoznaczna. Oczywiście jeżeli będzie otwarta debata na ten temat, dyskusja, oczywiście 

wiele rzeczy można zmienić, można poprawić, ale w taki sposób nie widzę sensu. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – żeby było jasne, oczywiście ja osobiście jestem przeciwko 

tym zmianom, o których mówił pan Sekretarz Gminy, tylko ja jestem przeciwny temu, żeby organ 

jakim jest Rada Miejska był traktowany w tej sprawie instrumentalnie.  
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Ja jestem przeciwny tym zmianom, o których się dyskutuje w kraju, o których mówił Sekretarz, 

jestem przeciwny absolutnie. Natomiast uważam, że podejmowanie takiej uchwały przez Radę jest 

traktowaniem instrumentalnym Rady, ale to jest moje zdanie, a Państwo możecie mieć inne.  

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – Rada przy podejmowaniu uchwał, 

które niosą za sobą pewne konsekwencje ma również prawo wyrażania swojej opinii w istotnych 

dla społeczności i lokalnej i w całej Polsce sprawach, a Prawo wyborcze jest istotną sprawą. Także 

uważam, że jak najbardziej Rada jest władna, aby jeżeli taką wolę wyraża, wyrazić swoją opinię, 

swój sprzeciw, czy protest przeciw proponowanym, czy zapowiadanym ewentualnym zmianom. 

Oczywiście żadne konsekwencje za tym nie idą, to jest po prostu tylko sygnał zarówno do 

obywateli polskich, jak i do partii politycznych, obozu rządzącego, jakie jest stanowisko 

samorządów lokalnych.  

Pan Mieczysław Jakubowicz – Radny – proszę Państwa, ja oczywiście uważam, że jednak 

powinniśmy zabrać głos w tej sprawie. Nie chciałbym, żeby sytuacja była podobna jak z 

gimnazjami, gdzie nikt nikogo o nic nie pytał, tylko odgórnie wprowadzono mówiąc, że były 

szerokie konsultacje, nie bardzo wiem z kim, bo nie były ani ze związkami zawodowymi, ani z 

nauczycielami, ani z rodzicami dlatego ja jestem za protestem. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – ja mam tylko takie życzenie i marzenie, żeby ktoś tych 

wszystkich uchwał zebranych z województwa lubuskiego nie wykorzystał do swojego doraźnego 

celu czysto politycznego. Mam takie wrażenie, że się właśnie tak dzieje. 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – ale dlaczego, proszę uzasadnić, bo 

nie bardzo rozumiem tych obaw. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – podam Państwu przykład, ostatnio np. powstał jak Państwo 

widzieliście ruch, który nazwano bezpartyjny, który ma być alternatywą dla partii politycznych. 

Uważam, że dla takiego ruchu bezpartyjnego, który za chwilę stanie się partią polityczną, bo tak 

naprawdę o to chodzi w sprawowaniu władzy, żeby w tej polityce mieć wpływ na pewne istotne 

kwestie, to za chwilę ten ruch bezpartyjny wykorzysta wszystkie uchwały, które podejmą Rady w 

całym kraju być może do celów politycznych, ja tak uważam, takie jest moje zdanie. 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – ale w jaki sposób, czym to grozi, 

bo nie rozumiem. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – weźmy statystycznie liczbę rad w województwie lubuskim, 

załóżmy, że 90%  rad podejmie tego typu uchwały, czyli teoretycznie 90% popiera mój punkt 

widzenia, z którym ja będę występował na forum publicznym, bo tak to się będzie działo. 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – również można powiedzieć, że  

inne rady te 90% popierają nasz Punt widzenia. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – zobaczycie Państwo jak się rozpocznie kampania wyborcza 

w przyszłym roku co się będzie działo. 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – ale jeżeli nie będzie kombinacji w 

Ordynacji wyborczej, to będzie uczciwa debata, to wszyscy na tym skorzystamy.  

Pan Artur Mutwil – Radny –  ja nie wiem, czy to nie jest obawa  ze trony pana Burmistrza, że 

zostaniemy zepchnięci na margines jak przyjmiemy jako Rada taką uchwałę w formie protestu. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – nie absolutnie, nie.  

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – każdy z nas podejmuje decyzję 

osobiście na własną odpowiedzialność, jeżeli ktoś jest przekonany, że tego typu protest jest słuszny 

zagłosuje za, jeżeli z jakiś powodów nie chce zagłosuje przeciw. 
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Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych  

za przyjęciem uchwały głosowało – 8 radnych 

przeciw – 2 (A. Jung, K. Burnat) 

wstrzymujących się – 3 (W. Leszcz, Z. Sygnowski, Fr. Przynoga) 

Ad. II pkt 5 

Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej w 2016 roku 

Pani Elżbieta Kinal – Kierownik Ośrodka Opieki Społecznej w Iłowej –  przedstawiła 

sprawozdanie, które stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. II pkt 6 

Przyjęcie protokołu z  poprzedniej sesji Rady Miejskiej  

za przyjęciem protokołu głosowało – 13 radnych   

przeciw – 0 

wstrzymujących się – 0 

Ad. II pkt 7 

Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – jeśli chodzi o usytuowanie lustra przy drodze nr 300 

oczywiście wystąpimy z takim wnioskiem do Zarządu Dróg Wojewódzkich. Ostatnio te wnioski 

udaje się zrealizować jeśli chodzi o lustra.  

Jeśli chodzi o interpelację pana Mieczysława Jakubowicza, dziękuję oczywiście za podziękowania, 

które pan złożył w imieniu pana Dyrkacza, spływ się udał, nie uzyskaliśmy na czas zdjęć z tego 

spływu, ale myślę, że jeszcze w tym tygodniu te zdjęcia otrzymamy od organizatorów. 

Jeśli chodzi o znak – początek spływu kajakowego, myślę, że jak najbardziej jest to słuszny 

wniosek. Jeśli chodzi o obudowę zejścia, które zrobiliśmy w Parku przy moście, to jak najbardziej 

w Kowalicach coś takiego też powstanie, bo rzeczywiście spełnia swoją rolę i przez to też zwiększa 

się promocja gminy.  

Odnośnie sytuacji z pawilonem na targowisku, rzeczywiście podpisaliśmy umowę na innego 

najemcę i tak jak Państwu obiecywałem na ostatniej sesji jeżeli taka sytuacja się będzie powtarzała 

już z nowym najemcą, to wystąpimy również z wnioskiem o wypowiedzenie umowy. Napiszemy 

pismo o wyjaśnienia, a później ewentualnie wystąpimy z wnioskiem o rozwiązanie umowy.  

Jeśli chodzi o usytuowanie kosza na śmieci na ulicy Traugutta, mamy problem z tymi koszami, 

trochę na chwilę obecną ich brakuje. 

Jeśli chodzi o interpelacje pana radnego Franciszka Przynogi dot. planowanej obwodnicy Iłowej, 

jest to temat z tego co mi wiadomo poruszany tutaj w kręgach gminnych od wielu lat. Ja 

sprawdziłem sobie dokładnie jaka jest statystyka jeśli chodzi o natężenie ruchu na drodze nr 296 na 

terenie miasta, czyli od węzła autostrady do ulicy Kolejowej na skręt na ulicę Traugutta, to jest  

średnie natężenia ruchu 5.500 pojazdów dziennie. Czyli są takie dni, że przejeżdża więcej, a są 

takie dni, że przejeżdża mnie. Rzeczywiście jest to spora liczba samochodów, które przejeżdżają 

przez Iłowę. Biorąc pod uwagę stan tej starej infrastruktury nieruchomości, która się znajdzie w 

okolicach drogi nr 296 oczywiście skutkuje tym, że robi się po prostu niebezpiecznie. Obwodnica 

jest na ostatnim miejscu wśród planowanych przez Urząd Marszałkowski inwestycji tego typu w 

naszym województwie. W planie wieloletnim jest budowa obwodnicy Iłowej, ale jest na samym 

końcu. Z tego co wiem, to są też dwie koncepcje budowy tej obwodnicy. Jedna koncepcja 

uwzględniająca budowę obwodnicy od węzła autostrady, czy od Dolanowa przez Czyżówek i druga 

koncepcja ta bardziej bliższa realizacji, koncepcja od Dolanowa przez działki za boiskiem, za 

stadionem miejskim i kończąca się na drodze nr 296 już za Iłową w kierunku Klikowa. 
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Tutaj chciałem nawiązać do stanowiska, które Państwo zajęliście ostatnią uchwałą, moim zdaniem 

Rada Miejska jest do tego, żeby tego typu uchwały podejmować intencyjne np. budowy obwodnicy 

Iłowej, ale to jest moje zdanie. 

Pan Tomasz Słomiński – Radny – panie Burmistrzu, czy my jako gmina jesteśmy w stanie 

sprowadzić tutaj Inspekcję Ruchu Drogowego, która by kontrolowała ciężar samochodów 

przejeżdżających przez nasze miasto, bo ja widzę po swoim domu, a mieszkam przy drodze akurat, 

że niedługo może mi się zawalić, bo tak ciężkie samochody przejeżdżają, że wszystko drży.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – w tym miejscu, w którym pan radny mieszka dodatkowo 

jeszcze utrudnia stan nawierzchni. Uważam, że wniosek jest słuszny i zwrócimy się z tą sprawą do 

Inspekcji.  

Jeśli chodzi o odpowiedź na piśmie, o którą pan pytał, to otrzyma pan odpowiedź na piśmie, 

postaram się jeszcze na początku kwietnia dla pana tą odpowiedź przygotować. 

Jeśli chodzi o funkcjonowanie kamer na Placu Wolności, one funkcjonują. Natomiast jeśli chodzi o 

uruchomienie na stronie Urzędu tzw. streamingu online, to już nie jest takie proste, ponieważ za to 

się płaci. Po pierwsze płaci się za każdego użytkownika, który może mieć do tego dostęp, po drugie 

jest inny problem natury prawnej udostępniania wizerunku osób trzecich online.  

Jeśli chodzi o interpelacje pana Edwarda Lesiaka, żebym się spotkał z Wójtem Gminy Żary, już się 

umówiłem i w przyszłym tygodniu będziemy rozmawiać o ewentualnym wspólnym 

przedsięwzięciu naprawy tej drogi.  

Jeśli chodzi o interpelację pana Waldemara Leszcza  w sprawie etap postępowania dot. mozaiki na 

„Ziemowicie” naszym (sklep EKO), to otrzymaliśmy w ubiegłym miesiącu pismo od 

Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków z informacją o wydłużeniu terminu załatwienia tej 

sprawy. Wiemy, że właściciel nieruchomości złożył swoje wnioski i Konserwator chcąc uwzględnić 

te wnioski przedłużył całą procedurę. 

Jeśli chodzi o przejście dla pieszych do „Orlika” jest pewien problem, ponieważ tam nie ma 

utwardzonej nawierzchni. Aczkolwiek zdaję sobie sprawę z tego, że jest to o tyle istotne miejsce, bo 

przechodzą tamtędy uczniowie na zajęcia, dzieci i rodzice na plac zabaw, treningi się tam 

odbywają. Sprawdzimy jaka jest techniczna możliwość zorganizowania w tym miejscu przejścia dla 

pieszych. 

Co do kontroli ciężaru samochodów wystąpimy z wnioskiem, z informacją o tym, że mamy 

podejrzenia, że te samochody ciężar mają zbyt duży. 

Ad. II pkt 8 

Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych.  

Jeśli chodzi wnioski dotyczące spraw powiatowych, to oczywiście możemy podjąć stanowisko, 

Rada może uchwałę podjąć intencyjną, żeby w końcu Powiat coś zrobił. Ja na przykład namawiał 

bym Państwa do tego, żeby taką uchwałę podjąć.  

Jeśli chodzi o interpelację pana Chodorskiego dotyczącą domowych oczyszczalni w sumie we 

wniosku jest 257 oczyszczalni, tyle deklaracji zostało złożonych w terminie przez mieszkańców 

naszej gminy. Jeśli chodzi o stan zaawansowania prac przy projektowaniu budowy oczyszczalni 

przydomowych, to na 257 wniosków 185 to są projekty pełne zaakceptowane przez mieszkańców, 

zlokalizowane i ustalone z mieszkańcami, w przypadku 33 nieruchomości brak było warunków 

technicznych do budowy oczyszczalni, w 17 przypadkach co jest dla mnie bardzo zaskakujące (ja 

będę wiedział później kto to był, bo to jest dla mnie istotne) 17 osób zrezygnowało na piśmie z 

budowy oczyszczalni.  
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W 6 przypadkach właściciele nie zdecydowani byli, może to są przypadki, o których mówił Sołtys z 

Konina, że ktoś może czegoś nie wiedział, nie był pewien i trudno było mu podjąć decyzję, to też 

będziemy weryfikować, a jeżeli te osoby nie są w tej 6, to na pewno do nich dotrzemy i będziemy 

próbowali wyjaśnić z czego wynika to, że nie mają informacji. W 12 przypadkach nie zastano 

nikogo podczas wizytacji w terenie. W1 przypadku właściciel odmówił, był na liście, ale twierdził, 

że nie składał deklaracji w gminie. Pojawiły się też 3 nowe deklaracje, które będziemy lokalizować. 

Także na 257 złożonych wniosków 185 jest pewnych. Do weryfikacji zostaje jeszcze z tych 257 

wniosków 21 lokalizacji. Także sprawnie to wszystko przebiega.  

Pan Artur Mutwil – Przewodniczący Komisji ds. Publicznych – chciałbym się ustosunkować do 

uwag pod adresem Komisji. Podczas przeglądu głównie skoncentrowaliśmy się na 

„Schetynówkach", żeby ich nie połamać, nie poniszczyć, też na poboczach. Odnosząc się do panów 

Sołtysów myślę, że to jest moja wina, jako Przewodniczący Komisji powinienem zadbać o to, 

żebyście w tych oględzinach uczestniczyli.  

Działka, o której mówił pan radny Mieczysław Jakubowicz, to jest plac Poczty. 

Chciałbym jeszcze wspomnieć, że otrzymaliśmy pismo od PKP Poznań i PKP w tym piśmie 

zadeklarowało się, że uprzątnie teren Stacji PKP, powycina krzewy, powycina drzewa, usunie 

zbędne słupy oświetleniowe. Podjęli działania zmierzające do odnowienia nazwy Iłowa Żagańska 

na budynku Stacji oraz zgodzili się na to, żebyśmy już na własny koszt w miejsce płyt OSB, które 

są w oknach nakleili reklamy o Parku Dworskim.  

Ad. II pkt 9 

Zakończenie  obrad sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 

Wobec  wyczerpania się  porządku  obrad  Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady 

Miejskiej  zamknął  obrady XXXV sesji  Rady Miejskiej  w Iłowej.  

Na tym protokół zakończono. Protokół zawiera 31  stron, ponumerowanych od 1 do 31. 

Sesja trwała nieprzerwanie  od godz. 1500 do godz. 1945. 

 

Protokołowała: 

 

Maria Sokołowska 
 


